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Τέλος στην υποβολή πληροφοριών Ar-
riveCAN από τους ταξιδιώτες κατά την 
είσοδό τους στη χώρα

Καταργούνται όλοι οι ταξιδιωτικοί περιο-
ρισμοί που είχαν επιβληθεί στον Καναδά 
λόγω COVID, όπως ανακοινώθηκε από τη 
Δημόσια Υπηρεσία Υγείας Health Canada 
την περασμένη βδομάδα.

Τόσο οι διεθνείς ταξιδιώτες όσο και οι 
κάτοικοι του Καναδά  απαλλάσσονται 
πλέον από την υποβολή πληροφοριών 

προσωπικών δεδομένων υγείας μέσω του 
ArriveCAN κατά την είσοδό τους στη χώρα 
καθώς και πιστοποιητικού εμβολιασμού 
ή τεστ για τον COVID-19 πριν ή κατά την 
άφιξη στον Καναδά. Επίσης καταργούνται 
οι πολιτικές καραντίνας, απομόνωσης και 
παρακολούθησης συμπτωμάτων που είχαν 
επιβληθεί με αιτιολογία “την προστασία της 
υγείας των Καναδών από την COVID-19”.

Όσον αφορά τους ταξιδιώτες σε 
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Sheraton Centre Toronto Hotel

Monday & Tuesday, October 17-18, 2022

Draft Agenda as of September 23

Monday, October 17, 2022

08:00am Arrival of guests - Registration

08:45am WELCOME REMARKS

Delphi Economic Forum

The Hellenic Initiative-Canada

H.E. Konstantina Athanasiadou, Ambassador of Greece in Canada

09:00am OPENING SPEECHES AND DISCUSSION ON GREECE AND CANADA

✓François-Philippe Champagne, Minister of Innovation, Science and Industry of Canada

✓Nikos Papathanassis, Alternate Minister for Investments and Development, Hellenic Republic

✓Confirmed Speaker
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Οικονομικό και 
Επιχειρηματικό Συνέδριο

18,19 Οκτωβρίου 
στο

Sheraton 
Centre Toronto Hotel

Air Canada: 
“Τα μέτρα 

δεν βασίζονταν 
στην επιστήμη”

Κατάργηση ταξιδιωτικών περιορισμών 
στον Καναδά από 1η Οκτωβρίου

Υπέρ της απεργίας η συντριπτική 
πλειοψηφία των εργαζομένων 
στην εκπαίδευση του Οντάριο

Οι εργαζόμενοι  στην  
εκπαίδευση του Οντάριο 
ψήφισαν με συντριπτική 
πλειοψηφία υπέρ της 
απεργίας αν οι δια-
πραγματεύσεις με την 
επαρχία συνεχίσουν 
να καθυστερούν, αλλά 
πολλοί γονείς και 
το προσωπικό των 
σχολείων μπορεί να 
αναρωτιούνται τι θα 
επακολουθήσει.

Με πίστη στον εαυτό του και στις ικανότητές 
του ο Αντώνιος Μαντάς θεωρεί ότι και η 

δική του φωνή θα πρέπει να ακουστεί αν 
φυσικά του δώσουν την ευκαιρία οι κάτοικοι 

της περιοχής με την ψήφο  τους και την 
υποστήριξή τους στις 24 Οκτωβρίου 2022. 
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Συμπληρώσαμε 40 χρόνια στην υπηρεσία του Ελληνισμού. Είμαστε 
ένα από τα πρώτα ελληνικά φαρμακεία του Τορόντο. Χάρη στην 
προτίμησή σας και την αγάπη σας ξεχωρίσαμε. Γίναμε ένα από τα 
πιο δημοφιλή φαρμακεία. Το χρωστάμε σε σας. Σας ευχαριστούμε 
θερμά και σας προσκαλούμε κι αυτή τη χρονιά να συνεχίσετε να 
μας επισκέπτεσθε διότι θα έχουμε στο άμεσο μέλλον.... εκπλήξεις!!! 
Διαθέτουμε ειδικευμένο προσωπικό. Δε χρεώνουμε τα $2.00 για 
τους συνταξιούχους.  Διαθέτουμε τα πιο πολλά εμβόλια που 
κυκλοφορούν.

ΣΑΣ ΕΥΧΑΡΙΣTΟΥΜΕ!

PAPE
DRUG MART

ΕΛΛΗΝΙΚΟ ΦΑΡΜΑΚΕΙΟ
Ανοικτά από Δευτέρα έως Παρασκευή 9πμ-6μμ

Σάββατο 9πμ - 2μμ
Διευθυντής/Ιδιοκτήτης Θεοφάνης Χαλκούσης

• Εκτελούμε συνταγές παντός είδους
• Δεχόμαστε όλες τις ασφάλειες
• Εχουμε μεγάλη ποικιλία σε βιταμίνες

• Πιεσόμετρα ηλεκτρονικά
• Είδη για διαβητικούς
• Ηλεκτρικοί μετρητές για ζάχαρο

416.461.3581
email:  751papedrugmart@gmail.com

751 Pape Avenue, Toronto ON M4K 3T1
Δίπλα στο Pape Subway

Η ΑΕΚ είναι ιδέα και 
οι ιδέες δεν αποθνήσκουν
Το δικό του μήνυμα για τα εγκαίνια του γηπέδου της ΑΕΚ έστειλε ο Πατριάρχης 

Βαρθολομαίος μέσω video που προβλήθηκε από τα matrix του γηπέδου «Αγια Σοφιά – 
OPAP Arena».

«Αγαπητοί φίλαθλοι της ΑΕΚ, αποδεχτήκαμε με χαρά την πρόσκληση να απευθύνουμε 
χαιρετισμό στην ιστορική στιγμή των εγκαινίων. Ονομάζεται Αγία-Σοφία σε μια σαφή 
υπενθύμισε των δεσμών της ΑΕΚ με την πόλη των πόλεων. Σχεδόν έναν χρόνο μετά 
την ίδρυση του συλλόγου και τη μεταφύτευσή του στην Αθήνα, η ΑΕΚ αποκτά ένα νέο 
καλαίσθητο και σύγχρονο αθλητικό συγκρότημα. Έναν εμβληματικό χώρο που είναι 
ριζωμένες σε άσβεστες μνήμες για τον προσφυγικό ελληνισμό.

Τα εγκαίνια γίνονται ακριβώς 100 χρόνια από τότε που χιλιάδες άνθρωποι αναγκάστηκαν 
να εγκαταλείψουν τις εστίες τους και βρέθηκαν στην Ελλάδα προσπαθώντας να επιβιώσουν 
σε αντίξοες συνθήκες. Παρά τα οδυνηρά συμβάντα οι πρόσφυγες δεν χάθηκαν, έστω και 
μακριά από τη γη των προγόνων. Κατάφεραν να μεταδώσουν στις επόμενες γενιές ως ιερά 
παρακαταθήκη την πίστη τους, τον πολιτισμό και την ελπίδα τους. Συνέχισαν να γράφουν 
ιστορία στο βιβλίο της ζωής, χωρίς να ξεχάσουν το παρελθόν τους. Ο ιστορικός αυτός 
χώρος δεν θα στεγάσει μια ομάδα, αλλά μια ιδέα, από αυτές που ο χρόνος δεν μπορεί να 
παρακάμψει ή εξαλείψει.

Επαναλαμβάνω όσα είχα αναφέρει στα 80 χρόνια από την ίδρυση της ΑΕΚ. Η ΑΕΚ είναι 
ιδέα και οι ιδέες δεν αποθνήσκουν, ζουν, εμπνέουν και χαρίζουν αγάπη. Εύχομαι το στάδιο 
αυτό να γίνει πεδίο δόξας λαμπρό και να αποτελέσει σύμβολο του φίλαθλου πνεύματος 
και έναν τόπο πολιτισμού για τη Νέα Φιλαδέλφεια και την Αθήνα. Ευχόμαστε καλή αρχή 
και μεγάλες νίκες για την ΑΕΚ, για τον αθλητισμό», ανέφερε ο Πατριάρχης Βαρθολομαίος.
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ΑΠΟ ΣΕΛΙΔΑ 1

Οικονομικό και επιχειρηματικό συνέδριο “Toronto 
Economic Forum” πρόκειται να πραγματοποιηθεί 
στη πόλη μας και συγκεκριμένα στο Sheraton Centre 
Toronto Hotel, στις 18 και 19 Οκτωβρίου 2022.

Πρόκειται για μία υψηλού επιπέδου εκδήλωση 
την οποία συνδιοργανώνουν οι μη κερδοσκοπικές 
οργανώσεις Delphi Economic Forum και The Hel-
lenic Initiative Canada. 

Θα παρευρεθούν μεταξύ άλλων, ο Αναπληρωτής 
Υπουργός Ανάπτυξης και Επενδύσεων κ. Νίκος 
Παπαθανάσης, ο Υπουργός Καινοτομίας, Επιστήμης 
και Βιομηχανίας του Καναδά κ. Francois-Philippe 
Champagne, οι Γενικοί γραμματείς των ελληνικών 
Υπουργείων Εξωτερικών, Ανάπτυξης, Τουρισμού, 
Ψηφιακής Διακυβέρνησης και Ενέργειας, η 
Πρέσβης της Ελλάδας στον Καναδά κ. Κωνσταντίνα 
Αθανασιάδου, ο Γεν. Πρόξενος της Ελλάδας στο 
Τορόντο κ. Παναγιώτης Αντωνάτος καθώς και 
υψηλόβαθμα στελέχη οικονομικών και επενδυτικών 
οργανισμών και διακεκριμένοι επιχειρηματίες από 
την Ελλάδα και τον Καναδά.

Το συνέδριο, το οποίο δοργανώνεται για πρώτη 
φορά στον Καναδά, θα δώσει την ευκαιρία να 
παρουσιασθούν οι ευκαιρίες σύσφιξης των 
ελληνοκαναδικών οικονομικών σχέσεων σε μια 
σειρά από κρίσιμους τομείς, όπως των επενδύσεων, 
της ενέργειας, του τουρισμού, της τεχνολογίας και 
των φαρμακευτικών.
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Οικονομικό 
και Επιχειρηματικό 

Συνέδριο
στο Τορόντο
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ΣΕ ΚΑΛΑ ΧΕΡΙΑ. ΣΕ ΚΑΛΕΣ ΤΙΜΕΣ.
                  = ΕΞΟΙΚΟΝΟΜΗΣΤΕ

Για οποιαδήποτε ασφάλεια θέλετε,
τηλεφωνήστε πρώτα στη φίλη σας

Ρούλα Μαργαρώνη
1414 King Street East
 Unit 26
(289) 316-0568
margaronis@allstate.ca

R

*Ισχύουν όροι και προϋποθέσεις
Εμπορικό σήμα    που χρησιμοποιείται υπό την άδεια της Ασφαλιστικής AllstateR

Καλέστε 
πρώτα την

allstate

• αυτοκινήτου • οικίας 
• ζωής • ταξιδιωτική

ΑΠΟ ΣΕΛΙΔΑ 1

ΣΥΛΛΟΓΟΣ ΑΡΓΙΘΕΑΤΩΝ ΤΟΡΟΝΤΟ
“ΤΑ ΑΓΡΑΦΑ”

Ετήσιος Χορός
Ο Σύλλογος των Αργιθεατών Τορόντο 
ΤΑ ΑΓΡΑΦΑ διοργανώνει τον Ετήσιο 
Χορό του στις 29 Οκτωβρίου. 
Μετά από δύο χρόνια πανδημίας να 
επανέρθουμε στο ρυθμό μας! Σας 
περιμένουμε όλους τους φίλους και μη 
για μια αξέχαστη βραδιά με ζωντανή 
ορχήστρα. 
Με τον Μπέξη στο κλαρίνο και τη 
Μιχαλίτσα στο τραγούδι.

Καλή μας αντάμωση!

Τη Δευτέρα, η Καναδική Ένωση Δημοσίων Υπαλ-
λήλων (CUPE) ανακοίνωσε ότι οι εργαζόμενοι 
-συμπεριλαμβανομένων των επιστατών, των παιδαγωγών 
προσχολικής ηλικίας και του διοικητικού προσωπικού 
των σχολείων- ψήφισαν 96,5% υπέρ της δράσης. 
 
Τι γίνεται λοιπόν τώρα;

 
Η ψήφος υπέρ της απεργίας δεν σημαίνει ότι το 
εκπαιδευτικό προσωπικό θα βρεθεί αμέσως στις 
γραμμές περιφρούρησης. Οι γονείς δεν θα πρέπει να 
αναμένουν άμεση αναστάτωση στις δραστηριότητες 
των τάξεων ή στα σχολικά προγράμματα. 
 
Η ψηφοφορία για την απεργία αποτελεί μέρος μιας 
διαδικασίας που θα επιτρέψει στους εργαζόμενους 
να αναλάβουν νόμιμα συλλογική δράση εργασίας στο 
μέλλον. Εάν οι διαπραγματεύσεις καταλήξουν σε αδιέξοδο, 
αυτό δίνει στην CUPE τη δυνατότητα να ξεκινήσει μια 
αντίστροφη μέτρηση 17 ημερών απεργίας ή λοκ άουτ σε 
μια προσπάθεια να προχωρήσουν οι διαπραγματεύσεις. 
 
Το συνδικάτο πρέπει επίσης να ειδοποιεί πέντε ημέρες 
πριν από την έναρξη οποιασδήποτε εργασιακής δράσης, 
συμπεριλαμβανομένης της εκστρατείας για την ανάληψη 
εργασίας, του λοκ άουτ ή της απεργίας.

Την τελευταία φορά που οι εργαζόμενοι στον τομέα 
της εκπαίδευσης διαπραγματεύτηκαν τις συλλογικές 
συμβάσεις τους με την κυβέρνηση του Οντάριο το 2019, 
η διακοπή μιας διαμεσολάβησης της τελευταίας στιγμής 
οδήγησε σε μια εκστρατεία επίσχεσης εργασίας. Κατά τη 
διάρκεια της εκστρατείας, υπήρξε μερική απόσυρση των 
υπηρεσιών που εκτελούσε το προσωπικό υποστήριξης, 

συμπεριλαμβανομένης της καθαριότητας των 
διαδρόμων, των γυμναστηρίων και των γραφείων, 
καθώς και της αποκομιδής των απορριμμάτων 
εκτός σχολείου.

Λίγες ημέρες αργότερα εκδόθηκε πενθήμερη 
ειδοποίηση για απεργία σε όλη την επαρχία και 
επιτεύχθηκε προσωρινή συμφωνία μετά από 
διαπραγματεύσεις της τελευταίας στιγμής.

Η κυβέρνηση έχει προγραμματίσει να ξανακαθίσει 
με το συνδικάτο στις 17 και 18 Οκτωβρίου. Ωστόσο, 
αν δεν γίνουν αλλαγές στους μισθούς στην 
προσφορά, δεν είναι σαφές αν θα σημειωθεί μεγάλη 
πρόοδος.

Η CUPE ζητά αύξηση των μισθών κατά 3,25 
δολάρια την ώρα ή ετήσια αύξηση περίπου 11,7%. 
Υποστηρίζουν ότι, δεδομένου ότι οι αυξήσεις 
των μισθών έχουν περιοριστεί στο 1% λόγω του 
νομοσχεδίου 124 τα τελευταία τρία χρόνια, αυτού 
του είδους η αύξηση είναι απαραίτητη για να 
συμβαδίσει με τον πληθωρισμό.

Η κυβέρνηση, ωστόσο, έχει προσφέρει στους 
εργαζόμενους που αμείβονται με λιγότερα από 
40.000 δολάρια ετησίως αύξηση δύο τοις εκατό και 
σε όλους τους υπόλοιπους αύξηση 1,25 τοις εκατό 
για τα επόμενα τέσσερα χρόνια.

Η CUPE ζητά επίσης 30 επιπλέον λεπτά 
αμειβόμενου χρόνου προετοιμασίας κάθε μέρα, πέντε 
επιπλέον αμειβόμενες ημέρες πριν από τη σχολική 
χρονιά και αύξηση των αμοιβών για υπερωρίες. 

Υπέρ της απεργίας η συντριπτική 
πλειοψηφία των εργαζομένων 
στην εκπαίδευση του Οντάριο
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Η κλοπή- Οι καταστροφές- Η πολυχρωμία 
και ο «καθαρισμός» - Τα αντίγραφα

Έχουν υποστεί μεγάλες αλλαγές στη διάρκεια της ιστορίας 
τους, σοβαρή καταστροφή από τον λόρδο Έλγιν αλλά και 
μία νεότερη από την βαρβαρότητα «καθαρισμού» τους από 
το Βρετανικό Μουσείο. Για τα Γλυπτά του Παρθενώνα ο 
λόγος αλλά και για τον ίδιο τον ναό, η επιρροή του οποίου, 
όπως και γενικότερα της αρχαίας ελληνικής αρχιτεκτονικής 
υπήρξε μεγάλη στα δημόσια κτίρια σπουδαίων πόλεων σε 
όλο τον κόσμο.

Αν για τους Έλληνες αυτά είναι αυταπόδεικτα, ως μέρος 
της ιστορίας μας, δεν είναι απαραίτητο, ότι ο μέσος 
Αμερικανός αίφνης, που επισκέπτεται την Ελλάδα μπορεί 
να τα γνωρίζει. Τρεις συν μία αλήθειες για τον Παρθενώνα 
και τα κλεμμένα από τον Έλγιν Γλυπτά παραθέτει λοιπόν, 
το Artnet προς γνώσιν του διεθνούς αναγνωστικού κοινού 
του.

Πρόκειται για εκπληκτικά δεδομένα, όπως τα χαρακτηρίζει, 
που δικαιώνουν τη φήμη αυτού του αριστουργήματος της 
Κλασικής εποχής και τη διάρκειά του μέσα στο χρόνο ως 
αδιαμφισβήτητου προτύπου στην δυτική τέχνη.

«Είναι δύσκολο να μην εντυπωσιαστείς μπροστά στα 
μάρμαρα του Παρθενώνα», αναφέρει. «Είναι το στέμμα της 
Ακρόπολης στην Αθήνα και τα Γλυπτά είναι τα κορυφαία του 
κοσμήματα. Τούτου λεχθέντος όμως, αν στέκεστε μπροστά 
τους σήμερα, είναι πιο πιθανό να βρίσκεστε στο ασκητικό 
σκηνικό του Βρετανικού Μουσείου παρά να νιώθετε τον 
άνεμο στα μαλλιά σας στην αρχαία ακρόπολη με θέα 
την ελληνική πρωτεύουσα». Ο λόρδος  Έλγιν, ο Μπόρις 
Τζόνσον, η καταστροφή των Γλυπτών στο Βρετανικό 
Μουσείο, μπαίνουν έτσι, στο στόχαστρο.

Η κλοπή
Η κλοπή των Γλυπτών από τον λόρδο Έλγιν είναι το 
πρώτο ζήτημα που θέτει το δημοσίευμα, μαζί με το αίτημα 
της Ελλάδας για την επιστροφή τους, αντικείμενο διεθνούς 
συζήτησης εδώ και δεκαετίες. Και δεν παραλείπει να 
ρίξει τα βέλη στον προηγούμενο βρετανό πρωθυπουργό 
Μπόρις Τζόνσον, ο οποίος ως ένθερμος φοιτητής των 
κλασικών σπουδών και πρόεδρος της φοιτητικής  ένωσης 
στην Οξφόρδη,  με ένα άρθρο του, το 1986 υποστήριζε 
σθεναρά την επιστροφή των μαρμάρων του Παρθενώνα 
σε «μια χώρα με λαμπερή ηλιοφάνεια και το τοπίο του 
Αχιλλέα», όπως έγραφε.

Θυμίζει επίσης την επιστολή του, με την οποία 
προσκαλούσε τη Μελίνα Μερκούρη να απευθυνθεί 
στο σωματείο, και στην οποία έλεγε, ότι δεν υπάρχει 
«απολύτως κανένας λόγος» να μην επιστραφούν αμέσως 
τα μάρμαρα του Παρθενώνα στην Αθήνα.

«Πιο πρόσφατα όμως, ο Τζόνσον άλλαξε άποψη, 
συμβαδίζοντας με τη στάση της κυβέρνησης του Ηνωμένου 

Βασιλείου ότι ελήφθησαν νόμιμα, ενώ απομακρυνόμενος  
ακόμη περισσότερο από το ζήτημα είπε, ότι η επιστροφή 
τους εναπόκειται στο Βρετανικό Μουσείο. Την ίδια στιγμή 
που οι εντολοδόχοι του Βρετανικού Μουσείου ισχυρίζονται 
ότι τα μάρμαρα του Παρθενώνα υπερβαίνουν την πολιτική», 
σημειώνεται στο άρθρο, παρουσιάζοντας ξεκάθαρα, πώς ο 
ένας έριχνε το μπαλάκι στον άλλο.

Οι καταστροφές
Αλλά ο Παρθενώνας, όπως όλα τα μνημεία της Ακρόπολης 
έχει υποστεί πολλές καταστροφές και μετατροπές στη 
διάρκεια της ιστορίας του, αρχίζοντας από το γεγονός, ότι 
ο περίλαμπρος ναός που σώζεται σήμερα οφείλεται στους  
…Πέρσες . Όσο απίστευτο κι αν φαίνεται αυτό. Γιατί, όταν 
οι Πέρσες κατέστρεψαν την Αθήνα και τα ιερά της, το 480 
π.Χ. ισοπέδωσαν και τον προηγούμενο ναό της Αθηνάς.

Μετά την νίκη τους όμως στην Σαλαμίνα οι Αθηναίοι 
με αρχηγό τον Περικλή έκτισαν νέο ναό, με τους 
σπουδαιότερους  καλλιτέχνες της εποχής, τον Ικτίνο, τον 
Καλλικράτη και τον Φειδία να αφήνουν το αποτύπωμά τους 
στην ιστορία. Και πολύ αργότερα άλλωστε, όταν ο Μέγας 
Αλέξανδρος προήλαυνε στην Ασία έστειλε, μετά την νίκη 
του στον Γρανικό ποταμό το 334 π.Χ. τις ασπίδες των 
κατακτημένων Περσών εχθρών του πίσω στην Αθήνα, για 
να αναρτηθούν στον  Παρθενώνα.

Στη συνέχεια η ιστορία υπενθυμίζεται συνοπτικά, πλην 
με ακρίβεια:  Ότι αργότερα ήρθε η σειρά των πρώτων 
Χριστιανών, που μετέτρεψαν τον ναό σε εκκλησία, 
παραποιώντας σκόπιμα πολλές μυθολογικές μορφές 

που βρίσκονται στα μάρμαρα του Παρθενώνα.  Ότι 
κατά την πολιορκία της Αθήνας το 1687, οι Τούρκοι 
χρησιμοποίησαν τον Παρθενώνα για αποθήκευση 
πυρομαχικών, έτσι όταν μια οβίδα όλμου χτύπησε 
το κτίριο, η έκρηξη που ακολούθησε σκότωσε 300 
ανθρώπους και κατέστρεψε την οροφή του ναού και τους 
περισσότερους τοίχους του. Και επίσης, ότι σήμερα, 
η κλιματική αλλαγή αποτελεί σοβαρή απειλή για τα 
αρχαία μνημεία, καθιστώντας ακόμη πιο σημαντική την 
προστασία των μαρμάρων του Παρθενώνα στα μουσεία.

H πολυχρωμία και ο καθαρισμός
«Η επιρροή της αρχαίας ελληνικής αρχιτεκτονικής 
μπορεί να φανεί σε πόλεις όλου του κόσμου», 
σημειώνεται στο άρθρο. «Λευκοί, νεοκλασικοί κίονες 
και γλυπτά έχουν γίνει συνώνυμα με το κύρος και 
τη δύναμη, και εμφανίζονται παντού από τον Λευκό 
Οίκο στην Ουάσιγκτον ως την Εθνική Πινακοθήκη του 
Λονδίνου».  Επισημαίνοντας ωστόσο, ότι είναι κάπως 
ειρωνικό, που αυτός ο μινιμαλιστικός φόρος τιμής στην 
κλασική Ελλάδα είναι στην πραγματικότητα το αντίθετο 
από το στυλ εκείνης της εποχής.

Γιατί οι Έλληνες αγαπούσαν το χρώμα και τη λάμψη, έτσι 
τα κτίρια και τα γλυπτά τους ήταν συνήθως ζωγραφισμένα 
με έντονα χρώματα, συμπεριλαμβανομένου του 
Παρθενώνα.

Οι αρχαιολόγοι χρησιμοποίησαν υπεριώδες φως 
και λέιζερ για να ανακαλύψουν, ότι τα μάρμαρα του 
Παρθενώνα ήταν αρχικά βαμμένα με κόκκινο, μπλε και 
πράσινο χρώμα. Κάτι, που ακόμη και με το φυσικό φως 

μπορεί να γίνει αντιληπτό σε κάποια σημεία των Γλυπτών 
που φυλάσσονται στο Μουσείο Ακρόπολης. Όχι όμως και 
σε αυτά που βρίσκονται ακόμη στο Βρετανικό Μουσείο, 
όπως επισημαίνει και το δημοσίευμα.

«Τα μάρμαρα στο Βρετανικό Μουσείο», λέει «παρουσιάζουν 
λιγότερα στοιχεία χρώματος από τα εναπομείναντα στην 
Αθήνα, όχι επειδή ήταν άβαφα, αλλά επειδή υποβλήθηκαν 
με υπερβολικό ζήλο σε καθαρισμό με χάλκινες βούρτσες τη 
δεκαετία του 1930. Αυτό που παρερμηνεύτηκε ως βρωμιά 
ήταν στην πραγματικότητα μια φυσική πάτινα πάνω στην 
αρχαία πέτρα».

Τα αντίγραφα
Εντυπωσιασμένοι τέλος φαίνονται όλοι με την επιχείρηση 
του Ινστιτούτου Ψηφιακής Αρχαιολογίας (IDA) που 
αφορά στην κατασκευή αντιγράφων των Γλυπτών του 
Παρθενώνα, ρομποτικά.  Πρόκειται για αντίγραφα, όπως 
είναι γνωστό κατασκευασμένα από πεντελικό μάρμαρο, τα 
οποία μάλιστα πρόκειται να εκτεθούν σύντομα κοντά στο 
Βρετανικό Μουσείο.

Μία σκόπιμη επιλογή, όπως σημειώνεται για να τα 
βλέπουν οι επισκέπτες, που πηγαίνουν και στο μουσείο 
ώστε να κάνουν τη σύγκριση. Ορισμένα αντίγραφα μάλιστα 
θα φέρουν τα αρχικά τους χρώματα.  Ένα εκπαιδευτικό 
σχέδιο ασφαλώς, που σε καμία περίπτωση όμως, δεν θα 
μπορούσε να αντιμετωπισθεί ως ισάξιο με το έργο που έχει 
γίνει από ανθρώπινο χέρι.

Μαρία Θερμού
mononews.gr

Ο Παρθενώνας, το στέμμα της Ακρόπολης 
Αμερικανική αποθέωση
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Ο νέος Ύπατος Αρμοστής της Κυπριακής Δημοκρατίας 
στον Καναδά με έδρα την Οτάβα Γιώργος Ιωαννίδης, 
επέδωσε στις 22 Σεπτεμβρίου τα διαπιστευτήρια του 

Διαπιστευτήρια του νέου Ύπατου Αρμοστή 
της Κύπρου στη Γενική Κυβερνήτη του Καναδα

στη Γενική Κυβερνήτη του Καναδά, Mary J. May 
Simon, σε ειδική τελετή στο Rideau Hall, επίσημη 
κατοικία της Γενικής Κυβερνήτου.

Σε ανακοίνωση του ΥΠΕΞ που στάληκε την Τρίτη 
στα ΜΜΕ αναφέρεται ότι ο Ύπατος Αρμοστής είχε κατ’ 
ιδίαν συνάντηση με τη Γενική Κυβερνήτη και μετέφερε 
την εκτίμηση και τους εγκάρδιους χαιρετισμούς του 
Προέδρου της Δημοκρατίας.

Επαναβεβαίωσε, προστίθεται, την επιθυμία της 
Κύπρου για περαιτέρω ενίσχυση των διμερών σχέσεων 
και την ενδυνάμωση της διμερούς συνεργασίας 
σε τομείς όπως, μεταξύ άλλων, η προστασία των 
ανθρωπίνων δικαιωμάτων, η αντιμετώπιση της 
κλιματικής κρίσης, η περαιτέρω ενίσχυση των 
σχέσεων Ευρωπαϊκής Ένωσης – Καναδά, καθώς 
επίσης και η ενίσχυση της συνεργασίας στο πλαίσιο 
των πολυμερών Οργανισμών, συμπεριλαμβανομένων 
του ΟΗΕ, της Κοινοπολιτείας και της Γαλλοφωνίας.

Περαιτέρω, ο νέος Ύπατος Αρμοστής ενημέρωσε 
τη Γενική Κυβερνήτη για την απόφαση της Κυπριακής 
Κυβέρνησης για περαιτέρω αναβάθμιση της 
διπλωματικής παρουσίας της Κύπρου στον Καναδά, 
ενθαρρύνοντας ταυτόχρονα την Κυβέρνηση του 
Καναδά να επαναλειτουργήσει τη διπλωματική 
αποστολή της χώρας στη Λευκωσία.

Κατά τη συνάντηση συζητήθηκαν, επίσης, οι 
διεθνείς εξελίξεις, καθώς και ζητήματα που άπτονται 
των διατλαντικών σχέσεων και της κατάστασης στην 
Ανατολική Μεσόγειο.

Η Γενική Κυβερνήτης καλωσόρισε τον νέο Ύπατο 
Αρμοστή της Κυπριακής Δημοκρατίας, ευχόμενη 
παραγωγική θητεία στον Καναδά και ανταπέδωσε 
τους χαιρετισμούς και ευχές της προς τον Πρόεδρο 
της Κυπριακής Δημοκρατίας και το λαό της Κύπρου, 
διαβεβαιώνοντας ως προς τη βούληση της χώρας της 
για περαιτέρω ενίσχυση των σχέσεων μεταξύ των δύο 
χωρών.

Πηγή: ΚΥΠΕ

Ο κ. Justin Van Dette, παρασκηνιακός πολιτικός 
παράγοντας για το East York, διοργάνωσε μάζωξη φίλων 
και υποστηρικτών του δημάρχου Τορόντο κ. John Tory στην 
αυλή του σπιτιού του στην περιοχή Parkview Hill. Ήταν 
ένα ευχάριστο απόγευμα  με καλή διάθεση, φαγητό και 
ενδιαφέρουσα συζήτηση. Ο Δήμαρχος κ. John Tory  στη 
διάρκεια της συζήτησης απάντησε σε ερωτήματα και τόνισε 
πως η πόλη του Τορόντο βαδίζει στο σωστό δρόμο και 
πολλά πράγματα πρόκειται να γίνουν στο άμεσο μέλλον.

Συνάντηση 
φίλων και 

υποστηρικτών 
του Δημάρχου 

John Tory

Ο Δήμαρχος Τορόντο κ. John Tory ανάμεσα στον επιχειρηματία κ. Γιάννη Αντωνόπουλο 
και τον γιο του κ. Νεκτάριο Αντωνόπουλο

Ο  κ.. Justin-
Van Dette 
και ο κ. Ν. 
Αντωνόπουλος

Από αριστερά John Tory, Γιάννης Αντωνόπουλος και η μητέρα του κ. Jastin Van Dette
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Ν Ο Σ Τ Ο Σ
ΝΟΜΟΤΕΧΝΙΚΟΣ ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΣ ΣΤΗΡΙΞΗΣ ΤΩΝ ΟΜΟΓΕΝΩΝ ΣΥΝΕΛΛΗΝΩΝ

Ο διαμεσολαβητικός κρίκος μεταξύ Ελλάδας-Καναδά

Δίνουμε ολοκληρωμένη λύση σε κάθε σας πρόβλημα

μέσω συμβαλλόμενων δικηγόρων και υπηρεσιών

Κτηματομεσιτικά και φορολογικά θέματα

Αγοραπωλησίες Ακινήτων

Διαχείριση ακίνητης περιουσίας στην Ελλάδα

Πληροφορίες: 6907929711

ΑΣΠΑΣΙΑ ΚΟΥΡΤΕΣΙΩΤΗ

Η ΣΤΗΛΗ ΑΥΤΗ ΕΙΝΑΙ 
ΠΡΟΣΦΟΡΑ ΤΗΣ 
LEXI WRITERS

Μια λέξη μόνο φτάνει ν’ αλλάξει τα 
πάντα! Ο συνδυασμός των λέξεων 
στον προφορικό ή στο γραπτό 
λόγο μπορεί να γίνει κάτι πολύ 
συνηθισμένο ή ένα εκπληκτικό 
έργο τέχνης. Εμείς στη Lexi Writ-
ers μπορούμε να συνεργαστούμε 
μαζί σας και να δημιουργήσουμε 
ένα αριστούργημα γιατί αγαπάμε 
τις λέξεις. Αναλαμβάνουμε κάθε τι 
που θέλετε να γράψετε, να πείτε, ή 
να μεταφράσετε. Εμπιστευθείτε μας, 
είτε πρόκειται για μια ομιλία σε μια 
σημαντική στιγμή της ζωής και της 
καριέρας σας, μια επαγγελματική 
επιστολή ή το βιογραφικό σας.
Επικοινωνήστε μαζί μας στο 
lexiwriters@gmail.com

ΑΠΟ ΣΕΛΙΔΑ 1

κρουαζιερόπλοια δεν θα απαιτείται 
πλέον να κάνουν εξετάσεις ανίχνευσης 
κορωνοιού πριν από την επιβίβαση, να 
επιδείξουν πιστοποιητικό εμβολιασμού  ή 
να χρησιμοποιήσουν το ArriveCAN. Απλά 
θα παραμείνει ένα σύνολο κατευθυντήριων 
γραμμών για την προστασία των επιβατών 
και του πληρώματος, οι οποίες θα 
ευθυγραμμίζονται με την προσέγγιση που 
χρησιμοποιείται στις Ηνωμένες Πολιτείες», 
ανέφερε η Health Canada σε σχετικό  
ανακοινωθέν.

Η απαίτηση για τους ταξιδιώτες να 
φορούν μάσκες σε αεροπλάνα και τρένα 
θα καταργηθεί επίσης, σύμφωνα με την 
ανακοίνωση.

“Πιστεύουμε ότι είμαστε τώρα σε θέση 
να τροποποιήσουμε την προσέγγισή μας 
στα διεθνή σύνορα”, δήλωσε ο υπουργός 
Διακυβερνητικών Υποθέσεων Dominic 
LeBlanc, αναφέροντας ότι “η υγειονομική 
κατάσταση έχει βελτιωθεί πολύ”. Πρόσθεσε 
όμως ότι, αν και η χώρα θα καταργήσει 
επίσης την υποχρεωτική χρήση μάσκας για 
αεροπορικά και σιδηροδρομικά ταξίδια, η 
Health Canada εξακολουθεί να συνιστά τη 
χρήση τους.

Από την πλευρά του ο υπουργός Υγείας 
Jean-Yves Duclos, δήλωσε ότι αναμένεται ο 
COVID-19 και άλλοι ιοί του αναπνευστικού 
να συνεχίσουν να κυκλοφορούν τους κρύους 
μήνες και προέτρεψε τους Καναδούς να 
παραμείνουν ενημερωμένοι όσον αφορά τις 

κυβερνητικές ανακοινώσεις και συστάσεις 
για τον COVID-19.

Air Canada: “Τα μέτρα δεν 
βασίζονταν στην επιστήμη”

Εκπρόσωπος του εθνικού αερομεταφορέα 
του Καναδά εξέφρασε την ικανοποίηση της 
Air Canada για την άρση των κυβερνητικών 
μέτρων στα  ταξίδια, λέγοντας ότι 
“δεν βασίζονταν στην επιστήμη”. Στην 
ανακοίνωσή της η Air Canada αναφέρει ότι 
“χαιρετίζει την απόφαση της κυβέρνησης 
του Καναδά να άρει τους εναπομείναντες 
περιορισμούς για τον COVID-19, 
συμπεριλαμβανομένων των απαιτήσεων 
για χρήση μάσκας στα αεροσκάφη, τα τεστ 
ανίχνευσης κορωνοιού και καραντίνας, 
καθώς και την υποχρεωτική χρήση του Ar-
riveCan από την 1η Οκτωβρίου 2022.

“Πιστεύουμε ότι η άρση των μέτρων 
θα διευκολύνει σημαντικά τα ταξίδια, θα 
βοηθήσει στη συνέχιση της σταθεροποίησης 
του τομέα των αεροπορικών μεταφορών 
της χώρας και θα στηρίξει την οικονομία 
του Καναδά. Τόσο οι επιβάτες όσο και το 
πλήρωμα θα έχουν την επιλογή να φορούν 
μάσκες και ενθαρρύνουμε επίσης τους 
ταξιδιώτες να παρακολουθούν την υγεία 
τους για να είναι σίγουροι ότι αισθάνονται 
καλά και ικανοί να ταξιδέψουν”, δήλωσε ο 
Craig Landry, Εκτελεστικός Αντιπρόεδρος 
και Διευθύνων Σύμβουλος της Air Canada.

Εκτός της Διεύθυνσης της Air Cana-
da που είχε εκφράσει επανειλημμένως 
δυσαρέσκεια για τους περιορισμούς που 

αναγκαζόταν να επιβάλει στους ταξιδιώτες, 
λέγοντας ότι τα μέτρα δεν δικαιολογούνται 
από την επιστήμη, υπήρχαν και 
διάφορες αντιδράσεις από πολιτικούς, 
δημοσιογραφικούς κύκλους, αλλά και 
ομάδες υγειονομικών.

Διάφορες ανεξάρτητες δημοσιογραφικές 
πηγές και αντισυστημικά ΜΜΕ έχουν 
καταγγείλει τις κυβερνητικές πολιτικές 
αναφέροντας ότι η καναδική κυβέρνηση 
δέχτηκε μεγάλες πιέσεις από διάφορες 
οργανώσεις και ομάδες που κατήγγειλαν τους 
κανονισμούς αυτούς ως “μη δημοκρατικούς 
και τη συλλογή προσωπικών δεδομένων ως 
παραβίαση των προσωπικών δεδομένων 
και ατομικών δικαιωμάτων και ελευθεριών 
κατά παράβαση των Δικαιωμάτων και 
Ελευθεριών του Καναδικού Χάρτη”.

Σημαντικό φαίνεται να είναι το γεγονός ότι 
σε δημοσκόπηση που έγινε τελευταία ένα 
μεγάλο ποσοστό των Καναδών πιστεύει ότι 
ο Justin Trudeau έχει μετατρέψει τον άλλοτε 
φιλελεύθερο Καναδά σε ένα αυταρχικό 
κράτος που παραβιάζει συστηματικά 
τις ατομικές ελευθερίες των πολιτών. Οι 
αντιδράσεις αυτές αναμένεται να ενταθούν 
και μέσα στο ομοσπονδιακό Κοινοβούλιο,  
αφού τώρα πλέον υπάρχει επίσημη  
εναλλακτική πρόταση στις πολιτικές  του 
Trudeau. Πρόσφατα, η συντηρητική 
αντιπολίτευση εξέλεξε νέο ηγέτη της 
παράταξης, τον 43χρονο Pierre Poilievre, 
με ρεκορ ψήφων.

Ο Poilievre χαρακτηρίστηκε ως ο πιο 
“δεξιός αρχηγός μεγάλου κόμματος στην 
ιστορία του Καναδά”.  Δηλώνει ότι θέλει να 

κάνει τον Καναδά την  “πιο ελεύθερη χώρα 
στον πλανήτη”, θέλει  δραστική μείωση 
της φορολογίας, έχει ταχθεί εναντίον των 
“πράσινων” πολιτικών του Trudeau, στήριξε 
τις διαδηλώσεις των οδηγών φορτηγών και 

εναντιώθηκε στον υποχρεωτικό εμβολιασμό 
και στην υποχρεωτική χρήση μάσκας. Είναι, 
επίσης, υπέρ των κρυπτονομισμάτων 
και κατά της σκληρής ορθοπολιτικής 
λογοκρισίας της κυβέρνησης, ενώ στο 
παρελθόν έχει πει πως αν γινόταν 
πρωθυπουργός  θα απέλυε όποιον 
κυβερνητικό αξιωματούχο συμμετείχε στις 
συναντήσεις του “Παγκόσμιου Οικονομικού 
Φόρουμ” στο Νταβός.

Παράλληλα υπάρχει και η εναλλακτική 
λύση του κόμματος PPC του πρώην 
Υπουργού της κυβέρνησης Harper, Max-
ime Bernier, ο οποίος δραστηριοποιείται 
ενεργά κατά των κυβερνητικών πολιτικών 
του Justin Trudeau, όσον αφορά τη 
διαχείριση της πανδημίας. O Bernier, 
που έχει δηλώσει ανοιχτά την αντίθεσή 
του προς τις “νεοταξίτικες” πολιτικές της 
κυβέρνησης, φαίνεται να έχει προσελκύσει 
στην παράταξή του ένα σημαντικό ποσοστό 
Καναδών πολιτών που αυξάνει συνεχώς, 
ιδιαίτερα μετά το κίνημα των οδηγών 
φορτηγών του περασμένου Ιανουαρίου 
κατά των υποχρεωτικών υγειονομικών 
μέτρων εμβολιασμού και καραντίνας.

Air Canada: “Τα μέτρα 
δεν βασίζονταν στην επιστήμη”
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Την επέτειο της νίκης των Ελλήνων 
με αρχιστράτηγο τον Θεόδωρο 
Κολοκοτρώνη, που οδήγησε στην 
απελευθέρωση της Τριπολιτσάς, 
τίμησαν οι Αρκάδες του Τορόντο στον 
Ι. Ναό Αγ. Δημητρίου Τορόντο, την 
Κυριακή 25 Σεπτεμβρίου. 

Παρούσα η πρόεδρος της ΕΚΤ κ. 
Μπέτυ Σκουτἀκη  και μέλη του Δ.Σ. και  
τα μέλη του Διοκητικού Συμβουλίου 
της Παναρκαδικής Ομοσπονδίας 
Καναδά.

Την επιμνημόσυνη 
δέηση και την 
αρτοκλασία για τα 
θύματα της ιστορικής 
μάχης τέλεσε ο π. 
Θεόδωρος Οliveira,  
που αντικαθιστά 
προσωρινά τον 
π. Κωνσταντίνο 
Παυλίδη.

Η γεμάτη εκκλησία με 
ελληνικές σημαίες και 
ελληνόπουλα ντυμένα 
με παραδοσιακές 
φορεσιές, προσέδωσε 
το χρώμα και την 
αίγλη που αρμόζει 
στην σημαντική αυτή 
επέτειο.

Για κάθε επισκευή 
του αυτοκινήτου σας 

επισκεφθείτε μας
Δευτέρα – Παρασκευή: 

8:00 π.μ. – 6:00 μ.μ
Σάββατο: 

8:00 π.μ. - 2:00 μ.μ.

GEOrGE VErrOS

Tel: 416-693-1212    Tel: 416-305-0888
402 Main Street, Toronto, Onario M4C 4X8 

(Νorth of Main Subway)

Οι Αρκάδες τιμούν την ιστορική 
επέτειο της Άλωσης της 
Τριπολιτσάς
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Στο Zarpa Radio 89,6 και στην Ανδρονίκη Κοκοτσάκη μίλησε 
ο κ. Χάρης Γεωργιακάκης, ο δάσκαλος που υπηρετεί στο 
Δημοτικό Σχολείο Βοριζίων στο Ηράκλειο, και βραβεύτηκε 
ως ο καλύτερος εκπαιδευτικός της χρονιάς στα Education 
Leaders Awards.

Όπως είπε ο κ. Γεωργιακάκης: “Ομολογώ ότι δεν περίμενα 
αυτή τη βράβευση, ήταν για μένα κάτι αναπάντεχο. Είναι 
πάρα πολύ τιμητικός αυτός ο τίτλος, ωστόσο σε καμία 
περίπτωση δεν παρασύρομαι από αυτόν. Εξάλλου 
πιστεύω πραγματικά ότι σε όλη την Ελλάδα, σε κάθε 
απομακρυσμένη γωνιά της πατρίδας μας, υπάρχουν 
εκπαιδευτικοί που τους αξίζει αυτός ο τίτλος. Μπορεί το 
έργο τους να μην αναδείχθηκε μέσω ενός διαγωνισμού αλλά 
προσφέρουν τα μέγιστα και δίνουν τον καλύτερό τους εαυτό 
καθημερινά. Οι εκπαιδευτικοί θεωρώ ότι -ειδικά τα τελευταία 
δύο χρόνια- έδωσαν και την ψυχή τους για να στηρίξουν 
κάτω από αυτές τις δύσκολες και πρωτόγνωρες συνθήκες 
της τηλεκπαίδευσης τα παιδιά. Ήταν κάτι που δεν είχαμε 
συνηθίσει και όμως ανταποκρίθηκαν οι εκπαιδευτικοί σε 
πολύ μεγάλο βαθμό. Θεωρώ ότι υπάρχουν αξιόλογοι 
συνάδελφοι σε όλη την Ελλάδα που στηρίζουν τη 
δημόσια εκπαίδευση και παράγουν έργο που είναι 
αντάξιο πολλών βραβεύσεων, που διδάσκουν σε 
πολύ απομακρυσμένες περιοχές κάτω από δύσκολες 
συνθήκες και που προσπαθούν να κάνουν τη ζωή των 
μαθητών καλύτερη, να ανοίξουν νέους ορίζοντες και να 
τους βοηθήσουν να πάνε ένα βήμα παραπάνω”

Ο κ. Γεωργιακάκης υπηρετεί στο Δημοτικό Σχολείο 
Βοριζίου, ένα τριθέσιο σχολείο το οποίο φέτος είχε 30 
μαθητές σε όλες τις τάξεις και χρειάζεται τουλάχιστον 
άλλους τρεις εκπαιδευτικούς για να στελεχωθεί σωστά.

Τα Βορίζια είναι ένα μικρό χωριό στους νότιους πρόποδες 
του Ψηλορείτη, 53 χιλιόμετρα από το Ηράκλειο και 25 
από τις Μοίρες. Ο ίδιος μένει στο Ηράκλειο, συνεπώς 
κάνει αυτή τη διαδρομή καθημερινά: “Τα τελευταία δύο 
– τρία χρόνια υπάρχει ο νέος δρόμος της Μεσαράς ο 
οποίος όμως δυστυχώς φέτος έπαθε ζημιά και έκλεισε. 
Έτσι η απόσταση μεγάλωσε και γίνεται πάλι από 
έναν παλιό περιφερειακό δρόμο, ο οποίος δεν είναι 
και ότι καλύτερο. Σε συνδυασμό με την αύξηση που 
υπάρχει στα καύσιμα καταλαβαίνετε ότι είναι δύσκολη 
η μετακίνηση, ειδικά αυτόν τον τελευταίο χρόνο. Είναι 
κάτι που αποθαρρύνει συναδέλφους οι οποίοι δύσκολα 
το επιλέγουν.
“Όπως όλα τα σχολεία της υπαίθρου, αν δεν υπάρχει 
σταθερότητα στο προσωπικό, δημιουργούνται 
καταστάσεις κινητικότητας οι οποίες δεν βοηθάνε στην 

Δάσκαλος σε απομακρυσμένο 
χωριό βραβεύτηκε ως ο καλύτερος 

εκπαιδευτικός στην Ελλάδα

μουσική, δεν κάνουν ξένες γλώσσες. Έτσι όπως είναι 
διαμορφωμένο το αναλυτικό πρόγραμμα στα ολιγοθέσια 
δεν υπάρχουν εύκολα εκπαιδευτικοί ειδικοτήτων οπότε το 
κομμάτι αυτό «πέφτει» στους δασκάλους που προσπαθούν 
να το καλύψουν. Το πρόβλημα των άνισων ευκαιριών 
ήταν και ο λόγος που ήθελα να υπηρετώ εκεί. Έβλεπα την 
κατάσταση αυτή και σκεφτόμουν ότι πρέπει οπωσδήποτε 
να βοηθηθούν αυτά τα παιδιά”

“Προσπαθήσαμε λοιπόν μέσα από διάφορες δράσεις που 
υλοποιήσαμε και μέσα από κάποια προγράμματα που 
πήραμε μέρος, όλο αυτό το κενό κάπως να καλυφθεί. Πήραμε 
εξοπλισμό, οργανώσαμε βιβλιοθήκη, την Παγκόσμια Ημέρα 
των Ατόμων με Αναπηρία τους έδειξα τη νοηματική, την 
Παγκόσμια Ημέρα Βιβλίου ο καθένας έγραψε για το βιβλίο 
του, έμαθαν πώς να μελετούν ένα ηλεκτρονικό βιβλίο”

“Βλέπαμε ότι χρόνο με τον χρόνο, τα παιδιά αντιδρούσαν 
όλο και καλύτερα αρχικά γιατί υπήρχε σταθερό προσωπικό. 
Επίσης άρχισαν να αντιλαμβάνονται πράγματα πέρα από το 
πολιτισμικό τους πλαίσιο, το οποίο είναι αγροτοκτηνοτροφικό. 
Άρχισαν να έχουν παραστάσεις και για πράγματα τα 
οποία δεν συναντούν συχνά στην καθημερινότητά τους, 
να προβληματίζονται και να αυτενεργούν περισσότερο 
σε σχέση με τους μαθητές πχ στις πόλεις σε θέματα για 
παράδειγμα πληροφορικής, περιβάλλοντος, φιλαναγνωσίας 
κλπ Γενικότερα λάμβαναν όλο και περισσότερα ερεθίσματα 
που η περιοχή δεν μπορεί να τους δώσει άμεσα”

εκπαιδευτική διαδικασία. Καλό θα είναι να υπάρχει σταθερό 
προσωπικό όσο είναι δυνατόν για να μπορεί να παράγεται 
εκπαιδευτικό έργο” λέει ο κ. Γεωργιακάκης ο οποίος 
αναφέρθηκε στα προβλήματα που αντιμετώπισε :

“Όταν βρέθηκα στα Βορίζια πριν από περίπου 5 χρόνια 
υπήρχε παραμέληση όχι μόνο στο κτήριο και στον 
αύλειο χώρο, αλλά και γενικότερα. Ξεκίνησα πρώτα την 
προσπάθεια να διαμορφώσουμε ένα όμορφο κτιριακό 
συγκρότημα, να επισκευαστούν οι φθορές, να ζωγραφιστεί, 
να φτιαχτεί όμορφα ο αύλειος χώρος και σιγά σιγά, 
διαθέτοντας πολύ προσωπικό χρόνο, σε συνεργασία με 
την τοπική κοινότητα και με τη δημοτική αρχή, έγιναν οι 
παρεμβάσεις. Διαμορφώθηκε ένας όμορφος χώρος και 
από κει και μετά κάθε χρόνο μαζί με τους συναδέλφους 
που ερχόντουσαν, υλοποιούσαμε και κάτι διαφορετικό. 
Επίσης, δημιουργούνται και θέματα ίσων ευκαιριών, καθώς 
υπήρχαν ανισότητες που έπρεπε να αμβλυνθούν μέσα 
από την εκπαιδευτική διαδικασία. Τα παιδιά δεν έχουν 
καθηγητή πληροφορικής, δεν έχουν εικαστικά, δεν κάνουν 
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Με την υποστήριξη του Agape Greek Radio, της 
GTA Strategies, της Επιτροπής Επόμενης Γενιάς 

του Ιδρύματος Ελληνικής Κληρονομιάς (HHF) 
και του Ομίλου Kolonaki”, το Greek Interna-

tional Film Festival Tour of Canada ξεκίνησε τις 
προβολές κινηματογραφικών ταινιών που έχουν 

σχέση με την Ελλάδα και τους Ελληνες.
 Το Ελληνικό Διεθνές Φεστιβαλ Ταινιών GIFFT, 
πραγματοποιείται σε 9 πόλεις του Καναδά, Οι 

πόλεις που συμμετέχουν είναι: Hamilton/Niaga-
ra, Ottawa, London, Ontario, Winnipeg, Regina, 

Calgary, Edmonton και Vancouver.   
Η πρεμιέρα του Ελληνικού Διεθνούς Φεστιβάλ Κινηματογράφου στον Καναδά ξεκίνησε 

στο Τορόντο την π. Παρασκευή 30 Σεπτεμβρίου με την προβολή της ταινίας “Σμύρνη μου, 
αγαπημένη” στο Hot Docs Theatre (506 Bloor St W, Τορόντο). 

Το Σάββατο 1 Οκτωβρίου πραγματοποιήθηκε η απονομή βραβείων στο θέατρο Paper-
mill. Την εκδήλωση παρουσίασαν η Ντόρα Κονόμη, από το “Agape Greek Radio” και 

ο Άγγελος Τσαρούχας. Στην κατάμεστη η αίθουσα - να σημειωθεί ότι τα εισιτήρια είχαν 
προπωληθεί και εξαντληθεί - έγινε προβολή με αφιερώματα σε διακεκριμένους ομογενείς 

και βραβεύτηκαν οι καλλύτερες ταινίες. Συμμετείχαν από το χώρο του κινηματογράφου 
σεναριογράφοι, παραγωγοί και ηθοποιοί, μεταξύ αυτών η Κατερινα Γερονικολού και ο 

Γιάννης Τσιμιτσέλης ο οποίος επιδεικνύοντας τις χορευτικές του ικανότητες στο ζεϊμπέκο 
χόρεψε τον γνωστό σε όλους Ζορμπά. 

Οι προβολές των 
κινηματογραφικών 

ταινιών θα 
συνεχιστούν μέχρι 
και την Κυριακή 9 
Οκτωβρίου 2022.  

 Η Επιτροπή 
Επόμενης 

Γενιάς του HHF 
υπερήφανη 

χορηγός της 
εκδήλωσης, 

προτρέπει τους 
Ελληνες του 
Τορόντο να 

υποστηρίξουν 
με τη συμμετοχή 

τους την αξιολογη 
αυτή διοργάνωση. 

Υπάρχει μια 
μεγάλη σειρά 

ταινιών για όλα 
τα ενδιαφέροντα 
που σίγουρα δεν 
θα απογοητεύσει 

κανέναν.

Ελληνικό Διεθνές Φεστιβαλ Ταινιών
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265 Ellesmere Road Scarborough ON M1R 4E4
Απολαυστικές γεύσεις που γλυκαίνουν τη ζωή σας !!!

Στη διάθεση σας και αυθεντικός χαλβάς Φαρσάλων για μοναδικές γεύσεις!!!

Position Title: 
Full Time 
Superintendent-Live In
Position Summary: 
Under the direction of the Environmental Services Manager, the 
Superintendent is responsible for: 
•  Maintaining the property in a safe, clean, and good condition. 
• Keeping exteriors, common areas, vacant units, sidewalks, 
roads and lawns in a clean and safe condition. 
• Servicing and maintaining equipment in good working order and 
effecting small repairs where required. 
• Cleaning, preparing units when they become vacant for 
occupancy by new tenants. 
• Assisting the Environmental Services Manager in all aspects of 
building operations,  tenant and public relations. 
• Work as a part of the Environmental Services team. 
• Performing other duties as assigned 

Minimum Qualifications: 
• Must be physically able to perform duties. 
• Must be able to complete minor repairs. 
• Excellent Customer service skills a must. 
• Experience as a Superintendent an asset. 
• Ability to speak Greek is an asset. 

Please submit your resume to: mgitsidis@
hellenichome.org 
or fax to: 416-654-0943.

Μπάιντεν: Θα 
επιβληθούν νέες 

κυρώσεις στο Ιράν 
για την καταστολή 

των μαζικών 
κινητοποιήσεων

Ο Τζο Μπάιντεν έκανε γνωστό 
χθες Δευτέρα με δελτίο Τύπου που 
δημοσιοποίησαν οι υπηρεσίες του πως 
«αυτή την εβδομάδα, οι ΗΠΑ θα επιβάλουν 
νέες κυρώσεις στους δράστες βιαιοτήτων 
εναντίον ειρηνικών διαδηλωτών» στο Ιράν.

Ο Αμερικανός πρόεδρος τόνισε πως 
είναι «πολύ ανήσυχος για τις πληροφορίες 
όσον αφορά την εντεινόμενη βίαιη 
καταστολή των διαδηλωτών στο Ιράν, 
συμπεριλαμβανομένων φοιτητών και 
γυναικών», προσθέτοντας πως «οι ΗΠΑ 
στέκονται στο πλευρό των γυναικών και 
όλων των ιρανών πολιτών το θάρρος των 
οποίων εμπνέει τον κόσμο», σύμφωνα με 
την ανακοίνωση.

Νωρίτερα, η εκπρόσωπος του Λευκού 
Οίκου Καρίν Ζαν-Πιερ δήλωνε πως η 
κυβέρνηση Μπάιντεν είναι «ανήσυχη και 
εξοργισμένη» για την καταστολή που έχουν 
εξαπολύσει οι ιρανικές αρχές εναντίον των 
νέων που διαδηλώνουν.

Βίαιες συγκρούσεις ξέσπασαν μεταξύ 
φοιτητών και των δυνάμεων ασφαλείας 
σε πανεπιστήμιο της Τεχεράνης, δύο 
εβδομάδες και πλέον μετά την έναρξη 
των κινητοποιήσεων που πυροδότησε 
ο θάνατος της Μαχσά Αμινί, σύμφωνα 
με κρατικά μέσα ενημέρωσης και μη 
κυβερνητικές οργανώσεις.

Ο ανώτατος ηγέτης του Ιράν αγιατολάχ 
Αλί Χαμενεΐ από την πλευρά του 
κατηγόρησε τους ορκισμένους εχθρούς της 
Τεχεράνης που είναι οι ΗΠΑ και το Ισραήλ 

ότι υποκινούν το κίνημα αντικυβερνητικής 
διαμαρτυρίας.

«Ο τρόπος με τον οποίο η ιρανική 
κυβέρνηση μεταχειρίζεται τις γυναίκες και 
η βίαιη καταστολή ειρηνικών διαδηλώσεων 
(...) είναι ακριβώς το είδος συμπεριφορών 
που ωθεί τους νέους ταλαντούχους Ιρανούς 
να εγκαταλείπουν τη χώρα τους κατά 
χιλιάδες, αναζητώντας αξιοπρέπεια και 
προοπτικές», έκρινε η εκπρόσωπος του Τζο 
Μπάιντεν.

Η κυρία Ζαν-Πιέρ σημείωσε εξάλλου 
πως οι ΗΠΑ μπορεί να καταδικάζουν την 
καταστολή μεν, αλλά ταυτόχρονα πρέπει 
να συνεχίσουν τις διαπραγματεύσεις για να 
περισωθεί η διεθνής συμφωνία του 2015 
για το πρόγραμμα πυρηνικής ενέργειας της 
Ισλαμικής Δημοκρατίας.

Η συμφωνία, επισήμως το Κοινό 
Ολοκληρωμένο Σχέδιο Δράσης (ΚΟΣΔ), 
είναι «κατά τη γνώμη μας ο καλύτερος 
τρόπος να προσεγγίσουμε το πρόβλημα» 
του ιρανικού πυρηνικού προγράμματος, 
εξήγησε η εκπρόσωπος της αμερικανικής 
προεδρίας. «Όσο εκτιμάμε ότι η συνέχιση 
των συνομιλιών είναι προς το συμφέρον 
της εθνικής ασφάλειας των ΗΠΑ, θα το 
πράττουμε», πρόσθεσε αναφερόμενη στις 
διαπραγματεύσεις, που πάντως μοιάζουν 
να βρίσκονται σε αδιέξοδο τελευταία.

«Στην κορύφωση του ψυχρού πολέμου, 
όταν ο (Ρεπουμπλικάνος πρώην) πρόεδρος 
(Ρόναλντ) Ρέιγκαν αποκαλούσε την 
Σοβιετική Ένωση ‘αυτοκρατορία του κακού’, 
διεξήγαγε ταυτόχρονα διαπραγματεύσεις 
για τον έλεγχο των εξοπλισμών» με τη 
Σοβιετική Ένωση, θύμισε η κυρία Ζαν-Πιερ.

Ήδη την 22η Σεπτεμβρίου η Ουάσινγκτον 
ανακοίνωσε ομοβροντία κυρώσεων σε 
βάρος της ιρανικής αστυνομίας ηθών και 
διαφόρων αξιωματούχων των ιρανικών 
δυνάμεων ασφαλείας.

Η 22χρονη Μαχσά Αμινί πέθανε τη 16η 
Σεπτεμβρίου σε νοσοκομείο, τρεις ημέρες 
μετά τη σύλληψή της στην Τεχεράνη από 
την αστυνομία ηθών για παραβίαση του 
αυστηρού ενδυματολογικού κώδικα για τις 
γυναίκες στο Ιράν, που είναι υποχρεωμένες 
να καλύπτουν τα μαλλιά τους δημόσια.

zougla.gr
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Έμφραγμα: 
Υπερδιπλάσιος 
ο κίνδυνος για 
όσους κοιμούνται 
έτσι...
Ο ακανόνιστος ύπνος τα βράδια 
αυξάνει τον κίνδυνο για έμφραγμα ή 
εγκεφαλικό επεισόδιο, ενώ η υπνηλία 
στους ηλικιωμένους κατά τη διάρκεια 
της μέρας ενδέχεται να μαρτυρά την 
εμφάνισης κάποιας νέας πάθησης

Από ποια σοβαρή νόσο κινδυνεύουν όσοι κοιμούνται 
λιγότερο από έξι ώρες
Οι άνθρωποι που πότε κοιμούνται πολύ και πότε λίγο 
και όσοι πέφτουν για ύπνο πολύ διαφορετικές ώρες, 
αντιμετωπίζουν μεγαλύτερο καρδιαγγειακό κίνδυνο. Όσο 

πιο ακανόνιστη είναι η διάρκεια του ύπνου τους, τόσο 
μεγαλύτερος φαίνεται να είναι ο κίνδυνος εμφάνισης 
καρδιαγγειακής νόσου λόγω διαταραχής του βιολογικού 
ρολογιού που επηρεάζει τον μεταβολισμό, την πίεση του 
αίματος και το ρυθμό της καρδιάς, σύμφωνα με μια νέα 
αμερικανική επιστημονική έρευνα.

Οι ερευνητές, με επικεφαλής τον επίκουρο καθηγητή 
επιδημιολογίας του ύπνου Τιάνιι Χουάνγκ της Ιατρικής 
Σχολής του Πανεπιστημίου Χάρβαρντ και του Νοσοκομείου 
Brigham & Women’s της Βοστώνης, που έκαναν τη σχετική 
δημοσίευση στο περιοδικό του Αμερικανικού Κολλεγίου 
Καρδιολογίας, μελέτησαν σε βάθος πενταετίας σχεδόν 
2.000 ανθρώπους 45 έως 84 ετών. Οι συμμετέχοντες 
δεν είχαν καρδιαγγειακή νόσο στην αρχή της μελέτης και 
κλήθηκαν να φορέσουν στον καρπό τους ειδική συσκευή 
καταγραφής του ύπνου τους. Στη διάρκεια της έρευνας 111 
άτομα έπαθαν έμφραγμα, εγκεφαλικό ή άλλο καρδιαγγειακό 
επεισόδιο.

Διαπιστώθηκε ότι όσοι είχαν τον πιο ακανόνιστο ύπνο 
(απόκλιση τουλάχιστον δύο ωρών στη διάρκεια του 
ύπνου κάθε βράδυ), είχαν υπερδιπλάσια πιθανότητα για 
καρδιαγγειακό πρόβλημα. Όσοι είχαν το πιο κανονικό 
πρόγραμμα ύπνου (απόκλιση έως μιας ώρας από βράδυ 
σε βράδυ), κινδύνευαν λιγότερο. Η ίδια διαφορά κινδύνου 
υπήρχε και όσον αφορά την απόκλιση της ώρας που έπεφτε 
κανείς στο κρεβάτι για να κοιμηθεί: όσοι διέφεραν κατά 
τουλάχιστον 90 λεπτά από βράδυ σε βράδυ, κινδύνευαν 
περισσότερο από όσους διέφεραν το πολύ κατά 30 λεπτά.

«Συνήθως όταν μιλάμε για τον ύπνο, τείνουμε να 
εστιάζουμε στη διάρκεια του, στο πόσες ώρες κοιμάται 
κανείς τα βράδια και όχι στο πόσο ακανόνιστος είναι ο 
ύπνος του, σε πόσο άτακτες ώρες πέφτει στο κρεβάτι και 
πόσο διαφέρει η διάρκεια του ύπνου του από το ένα βράδυ 

στο άλλο. Η μελέτη μας δείχνει ότι υγιεινός ύπνος δεν 
είναι μόνο ο επαρκής ύπνος, αλλά και αυτός που δεν είναι 
ακανόνιστος», δήλωσε ο Δρ Χουάνγκ.

Μια άλλη αμερικανική έρευνα, με επικεφαλής τη Δρ Νουρ 
Μακαρέμ του Ιατρικού Κολλεγίου του Πανεπιστημίου 
Κολούμπια της Νέας Υόρκης, η οποία έγινε σε 1.920 
ανθρώπους με μέση ηλικία 69 ετών, επιβεβαιώνει ότι αν 
συνδυάζονται και τα τρία – επαρκής ύπνος, ποιοτικός 
ύπνος και σε κανονικά διαστήματα- τότε μειώνεται ο 
κίνδυνος εμφράγματος, εγκεφαλικού επεισοδίου και άλλων 
καρδιαγγειακών προβλημάτων.

Παράλληλα, αυτό βοηθά, ιδίως τις γυναίκες, στη διατήρηση 
ενός φυσιολογικού βάρους. Όσες πέφτουν για ύπνο την 
ίδια ώρα κάθε βράδυ, χάνουν πιο εύκολα κιλά.

Αυξάνονται συνεχώς οι ενδείξεις πως ο λίγος, κακός και 
ακανόνιστος ύπνος αυξάνει τον κίνδυνο για καρδιοπάθεια, 
υπέρταση, διαβήτη, παχυσαρκία κ.α. Μάλιστα αρκετοί 
επιστήμονες υποστηρίζουν ότι ο ύπνος πρέπει πλέον 
να θεωρηθεί ο όγδοος δείκτης αξιολόγησης της 
καρδιαγγειακής υγείας, μαζί με το κάπνισμα, το σωματικό 
βάρος, τη διατροφή, τη σωματική άσκηση, τη χοληστερίνη, 
την πίεση του αίματος και το επίπεδο σακχάρου.

Η δεύτερη έρευνα βρήκε ότι οι άνθρωποι με την πιο υγιεινή 
διάρκεια ύπνου (επτά έως οκτώ ώρες κάθε βράδυ) είναι 
61% λιγότερο πιθανό να διαγνωσθούν με καρδιολογικό 
πρόβλημα. Όσοι κάνουν ποιοτικό και όχι ακανόνιστο ύπνο, 
έχουν 59% μικρότερο κίνδυνο για έμφραγμα ή εγκεφαλικό 
επεισόδιο και 44% μικρότερη πιθανότητα να εμφανίσουν 
καρδιοπάθεια μέσα στην επόμενη πενταετία.

Τέλος, μια τρίτη αμερικανική μελέτη, με επικεφαλής τον 
Δρ. Μορίς Οχαγιόν του Πανεπιστημίου Στάνφορντ της 
Καλιφόρνια, η οποία έγινε σε σχεδόν 11.000 ανθρώπους και 
παρουσιάστηκε σε συνέδριο της Αμερικανικής Ακαδημίας 
Νευρολογίας στο Τορόντο, κατέληξε στη διαπίστωση ότι 
οι ηλικιωμένοι που εμφανίζουν υπνηλία τη μέρα, μπορεί 
να κινδυνεύουν περισσότερο από την εμφάνιση νέων 
παθήσεων, όπως διαβήτη, υπέρτασης ή καρκίνου. Αυτό 
ισχύει ιδίως για όσα άτομα της τρίτης ηλικίας νυστάζουν τη 
μέρα, παρόλο που το βράδυ έχουν κοιμηθεί τουλάχιστον 
επτά ώρες.

«Η εστίαση στην υπνηλία των ηλικιωμένων μπορεί να 
βοηθήσει τους γιατρούς να προβλέψουν και να προλάβουν 
μελλοντικές ιατρικές καταστάσεις», δήλωσε η Μακαρέμ. 
Για παράδειγμα, σύμφωνα με τη μελέτη, οι ηλικιωμένοι με 
συχνή υπνηλία, είχαν 2,3 φορές μεγαλύτερη πιθανότητα 
εκδήλωσης διαβήτη ή υπέρτασης, 2,5 φορές μεγαλύτερο 
κίνδυνο καρδιοπάθειας και διπλάσιο κίνδυνο καρκίνου 
μετά από τρία χρόνια.

ygeiamou.gr
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Ο Χριστός παίζει με την λογική του 
Πέτρου. Μόλις έχει βγει από μια ολονύκτια 
πάλη με την θάλασσα. Δεν έχει πιάσει 
τίποτα. Τα δίχτυα είναι άδεια από ψάρια. 
Κουρασμένος σωματικά απογοητευμένος 
ψυχικά. Και τότε ο Χριστός του λέει, «ρίξε 
και πάλι τα δίχτυα στην θάλασσα..» παίζει 
με το νου του Πέτρου, τον προκαλεί, σκληρά 
τον δοκιμάζει. “Τι μου λες; “, λέει ο Πέτρος, “ 
Όλη νύχτα πάλευα με την θάλασσα και δεν 
έπιασα ούτε ένα ψάρι και τώρα μου λες πάλι 
να ρίξω τα δίχτυα; Πάλι να προσπαθήσω; 
Κουράστηκα να προσπαθώ....” Ο Χριστός 
επιμένει “Άκουσε με, εμπιστεύσουμε και 
ρίξε ξανά τα δίχτυα....Προσπάθησε ξανά.. 
Τόλμησε να πιστέψεις στο ακατόρθωτο...”. 

Είναι σαν να του λέει μπορείς να σπάσεις 
τα δεσμά του νου; Να πιστέψεις πέρα 
από αυτό που βλέπεις κι αντιλαμβάνεσαι 
ως ορθό και σωστό; Μπορείς να αφεθείς 
και να εμπιστευτείς αυτό που ξεπερνάει 
τις δικές σου πεποιθήσεις, αντιλήψεις, 
σκέψεις, φοβίες και ανασφάλειες;. Μπορείς 
να αφεθείς στο θαύμα; Μη ακούς το νου 
που λέει “δεν γίνεται, δεν μπορείς....”.  Πες 
“μπορώ, θέλω, αξίζω τα δώρα του Θεού”. 

Τι σημαίνει αφήνομαι στο θαύμα; 
Σημαίνει ότι ανοίγω την πόρτα σε εκείνο 
που δεν φαντάστηκα ποτέ ότι μπορεί να 
συμβεί στην ζωή μου. Το θαύμα δεν είναι 

θέαμα αλλά θέα στο κόσμο του Θεού, 
γεμάτο εκπλήξεις, θαυμαστά σημεία και 
παράδοξα φαινόμενα που κάνουν “πλάκα” 
την μετρήσιμη λογική μας. Ο νους δεν ξέρει 
μονάχα η καρδιά γνωρίζει. 

Ο Πέτρος θα κάνει το άλμα της πίστης. 
Θα το εμπιστεύτεί και θα ρίξει τα δίχτυα 
ξανά στην θάλασσα. Και τότε τι συμβαίνει. 
Τα δίχτυα σχιζονται από το πλήθος των 
ιχθυων. Αυτό συμβαίνει όταν εμπιστεύεσαι 
τον Θεό. Όταν δεν καταργείς το μυαλό σου 
αλλα ξεπερνάς τα σύνορα του νου σου. Και 
φωνάζεις Φτου ξελευθερία στα όνειρα σου. 

Όταν επιτρέπεις στον Θεό να ονειρεύεται 
μέσα σου, τότε της ζωής σου τα «δίχτυα» 
γεμίζουν χαρά κι ευλογίες. Εμπιστεύσου τον 
Χριστό, άκουσε την φωνή μέσα σου που σου 
λέει “... κι αν όλα μοιάζουν ότι τελείωσαν μην 
το πιστέψεις, εσυ κάθε μερα να ξεκινάς από 
την αρχή. Ρίξε το δίχτυ στην θάλασσα της 
ζωής κι ο Θεός θα στο γεμίσει ευλογίες...”.

****
Το Άγιον Πνεύμα ζει μέσα σου, όταν 

αισθάνεσαι χαρά και πληρότητα ζωής, 
ανεξάρτητα από επιτυχίες και κατορθώματα.

Όταν είσαι χαρούμενος κι ας μην έχεις 
λύσει όλα τα προβλήματα της ζωής σου. 

Όταν δεν περιμένεις να είναι όλα «τέλεια» 
για να ζεις τα δώρα και τις δωρεές του Θεού.

Όταν στα μικρά και ασήμαντα βλέπεις τα 
μεγάλα και θεϊκά. 

Όταν το λίγο το κάνεις πολύ.  Έχεις το 
Πνεύμα του Θεού. 

Όταν επιλέγεις να χαμογελάς και να 
δοξάζεις τον Θεό κόντρα στην γρίνια και 
μιζέρια των πολλών. 

Όταν μπορείς στον άλλο να βλέπεις τα 
χαρίσματα και την ομορφιά της μοναδικότητα 
του αναδεικνύοντας το φως και όχι το 
σκοτάδι της ύπαρξης του. 

Όταν μπορείς να 
συγχωρείς και να 
δίνεις ευκαιρίες στον 
άλλο, κατανοώντας 
ότι η απουσία του 
πονάει περισσότερο 
από το λάθος που 
έκανε. 

Όταν η αγάπη δεν 
είναι απλά μια αρετή 
ή ηθική επιλογή, αλλά 
ο τρόπος που βλέπεις 
και ερμηνεύεις τα 
πάντα στην ζωή σου. 

Όταν μπορείς να 
αγαπάς δίχως να 
μετράς, κρατώντας 
βερεσέδια. 

Όταν οι επικρίσεις 
και τα λόγια του 
κόσμου δεν φτάνουν 
στην καρδιά σου, 
γιατί το Πνεύμα του 
Θεού σου φανερώνει, 
την ματαιότητα και 
παροδικότητα, τόσο 
εκείνων που σε 
κατηγορούν, όσο 
κι αυτών που σε 
χειροκροτούν.

Όταν ελπίζεις 
εκεί που όλοι σε 
μοιρολογούν. 

Όταν σηκώνεσαι 
εκεί που σε είχαν όλοι 
τελειωμένο. 

Όταν βλέπεις εκεί 
που οι άλλοι απλά κοιτάζουν. 

Όταν σωπαίνεις εκεί που πάντες 
φλυαρούν. 

Έχεις το πνεύμα του Θεού, όταν ο πόνος 
γίνεται εργαλείο εξέλιξης, τα ψυχικά τραύματα 
και φορτία δύναμη, οι φόβοι δώρα, το κλάμα 

γέλιο, και όλα τα βάσανα και προβλήματα 
σου, πύλες που γλυκοκοιτάζουν ουρανό 
ενώ ακόμη πατάς κόλαση.

Μα κι εάν δεν έχεις τίποτα από όλα τα 
παραπάνω, πάλι το Άγιον Πνεύμα είναι 
Εκείνο που σε φωτίζει να ζητάς το Φως 
δίχως να απογοητεύεσαι από το σκοτάδι...
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Δεν έχουν όπλα, δεν έχουν 
οργάνωση, δεν έχουν τίποτε. 
Μόνο το πρόσωπο και τα 
μαλλιά τους.
Η υποχρεωτική χρήση 
της μαντίλας στο Ιράν, η 
εφαρμογή της σαρίας ως 
νόμου, οι ελευθερίες που 
στερούνται οι γυναίκες και ο 
αγώνας που δίνουν.
Ένα κορίτσι σκύβει στην κουπαστή του 
πλοίου που την πηγαίνει στην Τήνο με 
την οικογένειά της για να προσκυνήσει 

και ο αέρας του παίρνει το μαντίλι του. Σε 
λίγα δευτερόλεπτα φτάνει ο πατέρας της 
και την τραβάει πίσω, κόντευε να πέσει 
στη θάλασσα. Τη σώζει και τη μαλώνει: 
«Τι γυρίζεις έτσι ακάλυπτη;» της λέει. Το 
αναφέρει η Ρέα Γαλανάκη στο τελευταίο 
της βιβλίο, «Αικατερίνη και Εμμανουήλ». 
Συνέβη στη γιαγιά της. Το να καλύπτουν οι 
γυναίκες τα μαλλιά είναι παλιά και γνωστή 
συνήθεια. Στο «Ένα δέντρο μεγαλώνει στο 
Μπρούκλιν» η γιαγιά της συγγραφέως λέει 
ότι μόνο ο άντρας της βλέπει τα μαλλιά 
της λυτά στους ώμους. Επί αιώνες οι 
γυναίκες καλύπτονταν για προστασία, να 
μην τις δουν, να μην τις ζηλέψουν και τις 
κλέψουν, να μην τις κακολογήσουν. Τα 
ελεύθερα μαλλιά ήταν στοιχείο πρόκλησης. 
Μπορούμε να μιλάμε ώρες για την ιστορία 
και την παράδοση, για το πόσο μας 
επηρεάζουν, για το τι σημαίνουν. Και ποιες 
θρησκείες το επέβαλαν, ποιες απλώς το 

χρησιμοποίησαν, για ποιες έχει σημασία 
και τι σημασία έχει. Και πόσο έχει δικαίωμα 
ο νόμος στη Γαλλία να απαγορεύει τη 
μαντίλα στα κορίτσια που πάνε σχολείο, 
πόσο οι γονείς τα πιέζουν, πόσο θέλουν 
οι ίδιες να τη φοράνε. Έχει τρομερό 
ενδιαφέρον, αλλά δεν είναι το θέμα αυτό.

Ομολογώ ότι δυσκολεύομαι να καταλάβω 
πώς γίνεται τόσοι άνθρωποι να 
μπερδεύονται. Στο Ιράν η μαντίλα είναι 
υποχρεωτική σε κάθε χώρο έξω από το 
σπίτι. Με το νόμο. Νόμο του κράτους, όχι 
κάποιου ιερού βιβλίου. Στο Ιράν το κράτος 
έχει αποφασίσει ότι εφαρμόζει τη σαρία ως 
νόμο του κράτους, κι έχει ακόμα αποφασίσει 
ότι ο νόμος αυτός θα εφαρμόζεται πολύ 
αυστηρά, με τιμωρίες ραβδισμούς, 
φυλάκιση. Το ξέρουμε αυτό εδώ και 
δεκαετίες. Έχουμε διαβάσει για τιμωρίες 
γυναικών με ραβδισμούς, φυλάκιση, 
ακόμα και λιθοβολισμούς για εγκλήματα 
που αφορούν την εμφάνιση. Μπορεί η 
σαρία να μην λέει για λιθοβολισμούς όταν 
δεν φοράς μαντίλα, σημασία δεν έχει η 
ερμηνεία του Κορανίου, αλλά ο νόμος 
του σημερινού Ιράν. Σημασία έχει ότι εδώ 
και δεκαετίες οι γυναίκες στο Ιράν δεν 
μπορούν να κυκλοφορήσουν στο δρόμο με 
τα μαλλιά ακάλυπτα. Υπάρχουν γυναίκες 
που τις συνέλαβαν και τις καταδίκασαν 
σε ποινές φυλάκισης και ραβδισμού, που 
πέθαναν από το ξύλο. Είναι μια φριχτή, 
απάνθρωπη, απαράδεκτη κατάσταση. 
Μια ζωή στο φόβο και στην υποταγή. Κι 
αυτή τη στιγμή που κατάφεραν να βρουν 
οι γυναίκες στο Ιράν το κουράγιο να 
αντισταθούν, διαβάζω διάφορα απίστευτες 
παρατηρήσεις όπως, γιατί δεν λέτε τίποτε 
για τη σαρία στη Θράκη; Εντάξει, έχουμε 
συνηθίσει τα τελευταία χρόνια, με τα 
κοινωνικά δίκτυα που ορισμένους μας 
έκαναν ακοινώνητους ξεγυμνώνοντας τόσο 

ανελέητα τις επιπόλαιες, τις σκληρές στην 
ελαφρότητά τους σκέψεις των ανθρώπων, 
έχουμε συνηθίσει τους συμψηφισμούς και 
τις άσχετες αναφορές, αλλά αυτή η σαλάτα 
εν προκειμένω, απέναντι σε ένα ξέσπασμα 
τόσο ριψοκίνδυνο, και τόσο κατανοητό, 
ομολογώ ότι μου είναι ακατανόητη.

Συζητάμε χρόνια για τη μαντίλα, για το τι 
σημαίνει, για το πώς και γιατί οι γυναίκες το 
υιοθετούν ασμένως. Τι σημαίνει στις χώρες 
της Αφρικής, όπου η μουσουλμανική 
θρησκεία απλώνεται συνεχώς, τι σημαίνει 
στην Κωνσταντινούπολη, τι σημαίνει 
στο Λονδίνο και τι σημαίνει στο Παρίσι, 
τι σημαίνει στη Θράκη. Κι είναι οι γονείς 
που την επιβάλουν; Και μήπως οι κοπέλες 
τη φοράνε σαν μια μάσκα που μπορεί 
να κρύψει την ανεξαρτησία που πίσω 
της, μυστικά και ήσυχα, προσπαθούν 
να κατακτήσουν; Όλα αυτά είναι πολύ 
ενδιαφέροντα. Μπορείς να βρεις πολλές 
αποχρώσεις σε όλα αυτά, να ασχοληθείς 
με την ψυχολογία των ανθρώπων, την 
επιρροή των ιμάμηδων, να αναλύσεις 
συναισθήματα.

Στο Ιράν τα πράγματα δεν έχουν αποχρώσεις. 
Δεν υπάρχουν συναισθήματα, υπάρχουν 
νόμοι. Υπάρχουν ομάδες αστυνομικών 
που περιπολούν και προσβάλλουν τις 
γυναίκες. Υπάρχει καθημερινή, κάθε 
στιγμή και κάθε ώρα καταπίεση. Υπάρχουν 
ζωές που χάνονται κάθε τόσο. Και μιλάμε 
για μια χώρα ανεπτυγμένη, με γυναίκες 
που ξέρουν τι χάνουν ζώντας σε τέτοιες 
συνθήκες. Ας φανταστούμε και δική τους 
ψυχολογία, πόσα χρόνια χρειάζεται να 
κάνουν υπομονή, ας φανταστούμε το 
μέγεθος της τόλμης τους, να κόβουν τα 
«ιερά μαλλιά» τους, να καίνε τις μαντίλες 
που τις «προστατεύουν». Δεν έχουν όπλα, 
δεν έχουν οργάνωση, δεν έχουν τίποτε. 
Μόνο το πρόσωπο και τα μαλλιά τους. Κι 
ας φανταστούμε ότι θα κερδίσουν στον 
αγώνα αυτόν, το ασύλληπτα δύσκολο.

Άλλο καθεστώς... άλλο θρησκεία
ΕΠΙκαΙρΟΤΗΤα
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Για πολλά χρόνια ζούσαν μόνοι, 
με τον άντρα της. Αφότου εκείνος 
πέθανε, πήρε τη μεγάλη απόφαση...

Η Κίναρος έχει έκταση 4,5 τετραγωνικά χιλιόμετρα. 
Πριν χρόνια είχε υπάρξει μια είδηση πως η Τρόικα 
τάχα ζήτησε εκκένωση μικρών νησιών.   

Μετά βγήκε και μια λίστα με τα νησιά που έχουν 
πληθυσμό κάτω από 150 κατοίκους.

Ιδού: • Γαύδος 150 • Γαϊδουρονήσι 3• Αντίψαρα 4• 
Κυρα Παναγιά Αλοννήσου 10• Περιστέρα 5 • Πιπέρι 2
• Δήλος 14• Μακρόνησος 5 • Κάτω Κουφονήσι 60• 
Ηρακλειά 151 • Ψέριμος 130 • Φαρμακονήσι 74 • 
Τέλενδος 54 • Αρκιοί 54 • Λέβιθα 8 • Γυαλί 10 • Σαρία 
22 • Κίναρος 2 • Δοκός Ύδρας 43 • Καστός Λευκάδας 
78 • Αντικύθηρα 44 • Αντίπαξοι 64

Ένας αναγνώστης των ΜΙΚΡΟΠΡΑΓΜΑΤΩΝ 
διαβάζοντας τη λίστα, πρόσεξε για κάποιο περίεργο 
λόγο την Κίναρο που είχε δύο (2) κατοίκους.

Και έτσι άρχισε το γκουγκλάρισμα για την Κίναρο. Τι 
είναι αυτό το νησί τελοσπάντων και ποιοι είναι αυτοί 
οι δύο που μένουν εκεί; Και πώς περνάνε; Και τι 
κάνουν εκεί όλο το χρόνο και ιδιαίτερα το χειμώνα;

Τα ονόματά τους: Μικές και Ειρήνη. Σύμφωνα με 
άρθρο του συγγραφέα και λαογράφου Γ. Λεκάκη, 
στην απογραφή του 1951 μετρήθηκαν στο νησί 
12 κάτοικοι. «Οταν η Ελλάδα είχε πληθυσμό 2,5 
εκατομμύρια, στο νησί ζούσαν 8 οικογένειες. Τώρα 
που έχει πληθυσμό 10 εκατομμύρια, ζει μόνο μία», 
είχε πει με παράπονο ο κ. Μικές.

Ο Μικές Κατσοτούρχης και η σύζυγός του 
Ειρήνη καθώς και ένα από τα τρία παιδιά 
τους, ο γιος τους Γιώργος, αναζήτησαν 
μια καλύτερη ζωή σε μια άλλη ήπειρο, 
τη μακρινή Αυστραλία, αλλά τελικά 
επέστρεψαν πίσω στην πατρίδα, στη μικρή 
κουκίδα του ελληνικού χάρτη που τόσο 
πολύ αγάπησαν.

Πρόκειται για τους τρεις μόνιμους κατοίκους 
της Κινάρου που βρίσκεται στο βόρειο 
τμήμα των Δωδεκανήσων και απέχει 18 ν.μ. 
από την Αμοργό. «Εγώ και η σύζυγός μου 
Ειρήνη μένουμε στην Κίναρο τα τελευταία 
δέκα χρόνια. Πριν από έξι μήνες, ο γιος μου 
που έμενε στην Αυστραλία πήρε και εκείνος 
την απόφαση να επιστρέψει στην Ελλάδα 
και να μείνει μαζί μας στη νησίδα» λέει ο 
65χρονος Μικές Κατσοτούρχης και εξηγεί 
τους δεσμούς που έχουν ως οικογένεια με 
αυτό τον τόπο:

«Η γυναίκα μου είναι γέννημα-θρέμμα από 
εδώ, ενώ εγώ είμαι από την Κάλυμνο. Το 2000 λοιπόν 
αποφασίσαμε να μείνουμε στη νησίδα γιατί ήταν 
το όνειρο της συζύγου μου. Εδώ έχουμε ένα μικρό 
σπιτάκι και ρεύμα μέσω φωτοβολταϊκού συστήματος, 
οπότε τα καταφέρνουμε. Η καθημερινότητά μας είναι 
ήρεμη και γαλήνια. Ασχολούμαστε με τα ζώα μας, 
ψαρεύουμε και η ζωή μας κυλά ήσυχα. Μας αρέσει 
η απομόνωση από τον υπόλοιπο κόσμο» λέει ο κ. 
Μικές, ενώ αναφερόμενος στην πρόσφατη απόφαση 
του 33χρονου γιου του να αλλάξει άρδην τη ζωή του, 
αφού εγκατέλειψε το όνειρο για μια καλύτερη τύχη 
επιστρέφοντας σε έναν έρημο τόπο λέει:
«Ο γιος μου είναι οικοδόμος και μάγειρας. Ομως δεν 
άντεξε τη ζωή στην Αυστραλία. Βλέπετε, υπάρχουν 
τα γονίδια. Ερχόταν από μικρό παιδί στην Κίναρο, του 

άρεσε και έτσι πήρε τη μεγάλη απόφαση. Ετσι, φέτος, 
θα περάσουμε το Πάσχα οι τρεις μας, ψήνοντας το 
αρνάκι μας στο φούρνο» λέει με χαρά ο κ. Μικές, 
ενώ τονίζει ότι δεν είναι λίγες οι φορές που δέχονται 
επισκέψεις, όπως από τον νομάρχη Δωδεκανήσου, 
αλλά και από άλλους γνωστούς και φίλους.

«Περνάει πολύς κόσμος από εδώ και είναι όλοι 
καλοδεχούμενοι. Μια φορά την εβδομάδα, επίσης, 
έρχεται σκάφος από την Αμοργό και μας προμηθεύει 
με τα απαραίτητα αγαθά». Τέλος, όσον αφορά τους 
κινδύνους που κρύβει η ερημιά, ο κ. Μικές λέει: 
«Μέχρι στιγμής δεν έχουμε κινδυνέψει. Πριν λίγο 
καιρό η σύζυγός μου αντιμετώπισε κάποιο πρόβλημα 
υγείας, αλλά ευτυχώς όλα πήγαν καλά. Δεν έχουμε 
κανένα παράπονο αφού οι άνδρες του Λιμενικού 
είναι πάντα δίπλα μας».

Κι από ένα ακόμη παλιότερο.  
Με κόκορα βραστό και κάνα ποτήρι κρασί θα 
γιορτάσει τα Χριστούγεννα ο Μικές Κατσοτούρχης, 
που μαζί με τη σύζυγό του Ειρήνη είναι οι μοναδικοί 
κάτοικοι στη νησίδα Κίναρο, που βρίσκεται 35 μίλια 
από την Κάλυμνο. 

«Ζούμε μόνοι μας εδώ και αυτό μας αρέσει πάρα 
πολύ», λέει ο 64χρονος Μικές που θα περάσει και τις 
φετινές γιορτές μακριά από τα παιδιά και τα εγγόνια 
του. Οι δύο γιοι του βρίσκονται στην Αυστραλία και η 
κόρη του εργάζεται στην Κάλυμνο. «Είναι δύσκολο 
να έρθει η κόρη μας, αλλά ούτε να πάμε εμείς εκεί 
μπορούμε γιατί τώρα έχει κακοκαιρία, τα ταξίδια είναι 
δύσκολα και έτσι θα παραμείνουμε στο νησάκι μας τα 
Χριστούγεννα», λέει το ζεύγος Κατσοτούρχη. 

Οι ερημίτες του Αιγαίου ζουν μια ήσυχη ζωή. 
Ασχολούνται με τα ζώα τους και περιμένουν να έρθει 
το καλοκαίρι για να δουν άνθρωπο στην Κίναρο. 
«Φέτος είχαμε τη χαρά να μας επισκεφθεί την 
περασμένη εβδομάδα ο Μητροπολίτης Καλύμνου- 
Λέρου κ. Παΐσιος, ο νομάρχης Δωδεκανήσου κ. 
Γιάννης Μαχαιρίδης και η έπαρχος Καλύμνου- Λέρου 
κ. Χρυσούλα Σιφουνιού, που μας έφεραν δώρα για 
τα Χριστούγεννα και τους ευχαριστούμε πολύ», λέει 
ο κ. Κατσοτούρχης που εύχεται σε όλους υγεία, χαρά 
και αγάπη. «Την Ακολουθία των Χριστουγέννων θα 
την παρακολουθήσουμε από την τηλεόραση, αν και 
τον τελευταίο καιρό δεν την ανοίγουμε συχνά γιατί 
δεν θέλουμε να βλέπουμε τα όσα συμβαίνουν στην 
Ελλάδα που μας προκαλούν θλίψη», προσθέτει με 
απογοήτευση.  [Ήταν ο Δεκέμβρης του 2008, όταν 
δόθηκε η συνέντευξη.]

Σημειώνεται ότι το ζεύγος Κατσοτούρχη 
εγκαταστάθηκε μόνιμα στην Κίναρο πριν από 8 
χρόνια, αλλά οι γονείς της Ειρήνης που κατάγονταν 
από την Αμοργό έμεναν εκεί και πριν από τον πόλεμο.

Η σύντομη 
και απλή ιστορία 
της υπέροχης 
Ειρήνης που 
ζει μόνη 
στην Κίναρο
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Εκεί πήγε ο Ιωσήφ Παπαδόπουλος 
με την εκπομπή “Σε φόντο γαλάζιο”

Έχει κατά τη γνώμη μου μεγάλο ενδιαφέρον. Η 
ζωή τους, οι δυσκολίες που περνούσαν αυτοί οι 
«σύγχρονοι Ροβινσώνες», η αγάπη τους για την 
Ελλάδα και τον τόπο τους.

Με ένα γκουγκλάρισμα όμως είδα πως το παραμύθι 
τελείωσε, όπως κάποτε τελειώνουν όλα. Πριν δυο 
καλοκαίρια ο Μικές πέθανε. 

Αντιγράφω απ’ την Ροδιακή:
Έφυγε από τη ζωή ο ακρίτας της Κινάρου
Φυλούσε Θερμοπούλες για χρόνια στην βραχονησίδα
Έφυγε από τη ζωή ο Νομικός Κατσοτούρχης ένας από 
τους ακρίτες του Αιγαίου και από τους τελευταίους 
κατοίκους της νησίδας Κίναρος.

Ο μπαρμπα-Μικές όπως ήταν γνωστός έμενε 
τα τελευταία χρόνια στο μικρό αυτό νησί της 
Δωδεκανήσου με τη σύζυγό του Ειρήνη Θηραίου 
από την Αμοργό φυλάσσοντας Θερμοπύλες.

Σε συλλυπητήριο Μήνυμά του ο περιφερειάρχης 
Γιάννης Μαχαιρίδης αναφέρει τα εξής:

«Έφυγε από τη ζωή ο Μικές Κατσοτούρχης, ο 
Μπαρμπά Μικές όπως τον φώναζαν οι γνωστοί και 
οι φίλοι, για το μεγάλο και χωρίς γυρισμό ταξίδι. 
Ένας άνθρωπος ήρεμος, σεμνός, ολιγαρκής, ένας 
άνθρωπος που επέλεξε με τη σύζυγο του Ειρήνη να 
δώσει ζωή στη βραχονησίδα της Κινάρου «Από τώρα 
θα μένω εγώ εδώ, αυτή είναι η πατρίδα μου και αυτός 
ο τόπος μου, έχω χρέος να τον προστατέψω» έτσι 
είπε και έκανε.

Ένας αυθεντικός ακρίτης, από τους ελάχιστους 
που έχουν απομείνει στην Ελλάδα να φυλούν τις 
Θερμοπύλες του Αιγαίου. Σήμερα αυτός ο γενναίος 
και γεμάτος ψυχή νησιώτης έφυγε αφήνοντας 
πίσω του ένα μεγάλο, δυσαναπλήρωτο κενό στην 
οικογένεια του, στο νησί του αλλά και σε όλους εμάς 
τους φίλους του. Ας είναι ελαφρύ το χώμα που θα 
τον σκεπάζει. Καλό ταξίδι και αιώνια ανάπαυση. 
Μπαρμπά Μικέ θα σε θυμόμαστε πάντα με αγάπη».

Και τώρα; Τι να κρύβει, άραγε, το μέλλον για αυτό το 

ακριτικό νησάκι;

«Το νησί Κίναρος και σήμερα 
κατοικείται από την Κυρία Ειρήνη 
και τον γιο της, σας το βεβαιώνω 
διότι είμαι η κόρη της» μού είπε 
πριν λίγους μήνες η κόρη του Μικέ 
και της Ειρήνης.

Τα βλέμματα στράφηκαν στο νησί 
στις 11/2/2016 όταν εκεί συνετρίβη 
ελικόπτερο του Πολεμικού 
Ναυτικού και έχασαν τη ζωή τους 
οι τρεις χειριστές...

ΑΠΟ ΤΟΝ ΑΡΗ ΔΗΜΟΚΙΔΗ
lifo.gr
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Το νησί της Αίγινας αποτελεί έναν από τους πιο όμορφους 
κοντινούς προορισμούς της Αττικής. Είτε με το καράβι της 
γραμμής είτε με ιστιοπλοϊκό, μια επίσκεψη στην Αίγινα είναι 
πάντα μια πολύ καλή επιλογή για μια κοντινή απόδραση 
χειμώνα – καλοκαίρι.

H Αττική, εξάλλου, είναι ένας ασφαλής κι ελκυστικός 
πολυδιάστατος προορισμός που σας προσκαλεί να ζήσετε 
αξέχαστες εμπειρίες καθ’ όλη τη διάρκεια του έτους.

Η Αίγινα γνώρισε μεγάλη άνθιση στα τέλη του 19ου αι. 
και στις αρχές του 20ου λόγω κυρίως του εμπορίου, της 
αλιείας, του σφουγγαριού και του πωρόλιθου. Η εγγύτητά 
της με την Αθήνα, η αίγλη της από την εποχή που ακόμα 
ήταν πρωτεύουσα του νεοσύστατου Ελληνικού κράτους, οι 
όμορφες παραλίες της και το φυσικό της κάλος την κάνουν 
έναν από τους πιο δημοφιλείς προορισμούς για νησιώτικες 
εξορμήσεις όλο το χρόνο.

Εκτός από τα όμορφα αρχοντικά της, την θάλασσα, τα 
περιποιημένα χωριά της και την ιστορία, η Αίγινα είναι 
γνωστή και για την παραγωγή φιστικιών καθώς η ποικιλία 
που καλλιεργείται στο νησί θεωρείται από τις καλύτερες. Το 
1994 μάλιστα, το φιστίκι Αιγίνης εντάχθηκε στη λίστα των 
προϊόντων Προστατευόμενης Ονομασίας Προέλευσης.

Αν αποφασίσετε να επισκεφθείτε αυτό το όμορφο νησί, 
σημειώστε τα αξιοθέατα που πρέπει οπωσδήποτε να δείτε 
πριν μπείτε στο πλοίο του γυρισμού.

Στην καρδιά της πόλης της Αίγινας, όσο κάνετε τις 
βόλτες στα στενά, μπορείτε να θαυμάσετε τα νεοκλασικά 
αρχοντικά της αλλά και τα ιστορικά κτήρια όπως το 
Κυβερνείο, το κτήριο από όπου ο πρώτος κυβερνήτης 
της χώρας, ο Ιωάννης Καποδίστριας διοικούσε τη χώρα, 
πριν η πρωτεύουσα μεταφερθεί στο Ναύπλιο. Ένα 
οικοδόμημα λιτής, αυστηρής αρχιτεκτονικής το οποίο είναι 
στενά συνδεδεμένο με τα πρώτα βήματα του νεοσύστατου 
ελληνικού κράτους μετά την απελευθέρωση από τους 
Τούρκους. Μέρος του αποτελούσε επίσης και την κατοικία 
του Καποδίστρια. Σήμερα στον πρώτο όροφο στεγάζεται η 
Δημοτική Βιβλιοθήκη της Αίγινας.

Δίπλα στη Μητρόπολη της 
Αίγινας βρίσκεται και το 
Εϋνάρδειο εκπαιδευτικό 
ίδρυμα ένα από τα πρώτα 
εκπαιδευτικά ιδρύματα που 
ίδρυσε το Καποδίστριας. 
Ο Κυβερνήτης υπήρξε 
υπέρμαχος της παιδείας 
καθώς θεωρούσε ότι 
διαμορφώνει το ήθος 
και τον χαρακτήρα του 
ανθρώπου και ενισχύει 
το εθνικό φρόνημα. Για 
αυτό ένας από τους 
στόχους του στη διάρκεια 
της διακυβέρνησής του 
ήταν η διαμόρφωση ενός 

ισχυρού εκπαιδευτικού συστήματος. Στο πλαίσιο αυτό 
ίδρυσε και το Εϋνάρδειο το οποίο πήρε το όνομά του 
από τον Ιωάννη – Γαβριήλ Εϋνάρδο, Ελβετό φιλέλληνα 
και φίλο του Καποδίστρια, ο οποίος χρηματοδότησε την 
ανέγερσή του. Ένα ιδιαίτερης ομορφιάς νεοκλασικό κτίριο 
το οποίο αποτελούσε ουσιαστικά σχολή προετοιμασίας 
των δασκάλων.

Πολύ κοντά στο ναό του Αγίου Νικολάου υπάρχει και 
ένας επιβλητικός ενετικός πύργος του 17ου αι. Πήρε 
το όνομά του από τον βουλευτή και μέλος της Φιλικής 
Εταιρείας Σπυρίδωνα Μάρκελλο ο οποίος τον ανακαίνισε 
στις αρχές του 19ου αι. χωρίς ωστόσο να αφαιρέσει τις 
χαρακτηριστικές πολεμίστρες του. Ο πύργος στέγασε 
την πρώτη Ελληνική αντικυβερνητική επιτροπή από το 
1826-1828 και, για κάποιο χρονικό διάστημα, το ταμείο 
της Ελλάδας. Όταν η Αίγινα έγινε πρωτεύουσα του νέου 
Ελληνικού κράτους, ο πύργος χρησιμοποιήθηκε κυρίως 
για την φιλοξενία υπουργών της κυβέρνησης.

Αριστερά του λιμανιού θα βρείτε τον αρχαιολογικό χώρο 
της Κολώνας και το αρχαιολογικό μουσείο της Αίγινας. Ο 
αρχαιολογικός χώρος της Κολώνας πήρε το όνομά του από 
Βενετσιάνους ναυτικούς που για σημάδι προσανατολισμού 
είχαν τις κολώνες του ναού του Απόλλωνα που υπάρχει 
στον χώρο. Ο ναός ήταν δωρικός περίπτερος του 6ου αι. 
π.Χ. και ήταν πολύ δημοφιλής κατά τα τέλη του 6ου με 
αρχές του 5ου αι. π.Χ. Στο σημείο βρίσκεται επίσης και ένας 
από τους πιο σημαντικούς οικισμούς της προϊστορικής 
εποχής ο οποίος άκμασε την εποχή του Χαλκού. Η περιοχή 
όμως τον 7ο αι. π.Χ. μετατράπηκε από οικισμός σε ιερό και 
σε ακρόπολη της Αίγινας και στις αρχές του 6ου αι. π.Χ. 
ανοικοδομούνται τα πρώτα λατρευτικά κτίρια και μπαίνει 
στην εποχή της ακμής του. Τον 3ο αι. π.Χ. έπειτα από σειρά 
επιδρομών η ακρόπολη οχυρώνεται με υλικό των κτιρίων 
του ιερού και με την επικράτηση του χριστιανισμού όσα 
κτίρια είχαν σωθεί χρησιμοποιήθηκαν για άλλες χρήσεις. 
Στο αρχαιολογικό μουσείο η συλλογή καλύπτει την περίοδο 
από την προϊστορική εποχή έως τους ρωμαϊκούς χρόνους. 
Μπορείτε να δείτε μεγάλους πίθους της πρωτοελλαδικής 
και μεσοελλαδικής, κεραμικά της γεωμετρικής και αρχαϊκής 

εποχής, γλυπτά αιγινήτικης πλαστικής από τον 7ο έως τον 
5ο αι. π.Χ., θραύσματα των αετωμάτων της Αφαίας, μέρος 
από την Καποδιστριακή συλλογή αναγλύφων κ.α.

Στα βορειοανατολικά του νησιού βρίσκεται ο ναός της 
Αφαίας, τοπικής θεότητας που αργότερα ταυτίστηκε 
με τη θεά Αθηνά. Ο ναός είναι δωρικός περίπτερος, με 
κιονοστοιχία 12 κιόνων στις μακρές και 6 στις στενές 
πλευρές. Τα γλυπτά των αετωμάτων και τα ακρωτήρια της 
στέγης ήταν χρωματιστά και κατασκευασμένα από παριανό 
μάρμαρο. Τα αετώματα είχαν θέματα παρμένα από τον μύθο 
για τις εκστρατείες της Τροίας στις οποίες συμμετείχαν οι 
Αιγηνίτες. Το ανατολικό αέτωμα απεικόνιζε την εκστρατεία 
του Ηρακλή κατά του βασιλιά της Τροίας Λαομέδοντα και 
το δυτικό αυτή του Αγαμέμνονα κατά του Πριάμου. Ο ναός 
κτίσθηκε γύρω στο 500-490 π.Χ. και είναι ο δεύτερος που 
οικοδομήθηκε στο συγκεκριμένο σημείο και είχε επίσης τον 
ίδιο προσανατολισμό με τον προγενέστερο. Μέχρι περίπου 
τα μέσα του 5ου αι. π.Χ. το ιερό γνώρισε μεγάλη ακμή, ενώ 
σταδιακά άρχισε να παρακμάζει ώσπου στα τέλη του 2ου 
αι. π.Χ. ο χώρος εγκαταλείφθηκε. Στον αρχαιολογικό χώρο 
λειτουργεί και μουσείο όπου φυλάσσονται τμήματα του 
ναού αλλά και άλλα αρχαιολογικά ευρήματα της περιοχής 

Άλλο ένα σημείο που αξίζει να επισκεφθείτε είναι η 
Παλαιοχώρα. Ο οικισμός χτίστηκε το 896 με στόχο την 
προστασία των κατοίκων από τους πειρατές, ωστόσο 
παρά την προσπάθεια των νησιωτών να προστατέψουν 
την πόλη τους μεταφέροντάς τη στην ενδοχώρα του νησιού, 
δεν γλίτωσε από την καταστροφή. Το 1537 λεηλατήθηκε 
από τον γνωστό πειρατή Μπαρμπαρόσα και στη συνέχεια 
από τους Βενετούς. Χαρακτηριστικό του οικισμού ήταν 
ότι διέθετε 365 εκκλησίες, μια για κάθε μέρα του χρόνου. 
Σήμερα από αυτές σώζονται 38. Η Παλαιοχώρα αποτελεί 
έναν ενδιαφέροντα προορισμό για μια όμορφη βόλτα 
ανάμεσα στις βυζαντινές εκκλησίες, τα πηγάδια, τις στέρνες 
και το γκρεμισμένο κάστρο που μαρτυρούν το δυνατό 
παρελθόν του χωριού.

Όσοι από εσάς έχετε όρεξη να ψάξετε το νησί λίγο 
παραπάνω υπάρχουν όμορφες διαδρομές που μπορείτε 
να περπατήσετε και να γνωρίσετε όλες τις πτυχές της 
Αίγινας. Μια από αυτές είναι το μονοπάτι που ξεκινάει 
από τον Μαραθώνα προς τον Αρχαίο Ελαιώνα και φτάνει 
μέχρι την Παχειά Ράχη. Αν όμως θέλετε κάτι με μεγαλύτερη 
δυσκολία εξοπλιστείτε αναλόγως, καθώς θα χρειαστεί να 
κάνετε ορειβασία, και να ανεβείτε το Ελλάνιο όρος, την 
πιο ψηλή κορυφή της Αίγινας, με ύψος 532 μ. Στο σημείο 
βρίσκεται και το εκκλησάκι του Προφήτη Ηλία, που είναι 
το καλύτερο μέρος για να ξαποστάσετε και αν φτάσετε 
απόγευμα να δείτε ένα από τα καλύτερα ηλιοβασιλέματα 
της ζωής σας, επίσης είναι το ιδανικότερο σημείο για να 
απολαύσετε απεριόριστη θέα στον Σαρωνικό, το Αγκίστρι 
και την Πέρδικα. Το βουνό πήρε το όνομά του από το βωμό 
του Ελλάνιου Δία που βρισκόταν εκεί, σήμερα σώζονται 
ακόμα μερικά τμήματα του ναού.

ΒΟΥΛΑ ΑΚΡΙΒΑΚΗ

Περιήγηση στην Αίγινα
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Προσφέρουμε επαγγελματικές υπηρεσίες διαμόρφωσης εξωτερικών 
χώρων στους πολύτιμους πελάτες μας. 

Οι εκτιμήσεις μας είναι δωρεάν και είμαστε σίγουροι ότι θα μείνετε 
ευχαριστημένοι τόσο με τις τιμές όσο και με τις υπηρεσίες μας.

 Όταν έρχεται ο χειμώνας και πέφτει το χιόνι, 
εμπιστευτείτε μας για να κρατήσουμε τον ιδιόκτητο χώρο σας 

καθαρό και ασφαλή. Όταν η θερμοκρασία ανεβαίνει και ξεκινάει το 
καλοκαίρι, εμπιστευθείτε μας να φροντίζουμε το γκαζόν σας και 

να το διατηρούμε πάντα πράσινο και καθαρό.


